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Oficiální otevření nové atletické dráhy vystřídaly závody mladých atletů. 

Hulínští školáci vyhráli soutěž o logo Mikroregionu 
Jižní Haná.

Pasování prvňáčků na čtenáře knihovny. 
Nechyběl ani král.

Úspěšné hulínské gymnastky ověnčené cenami. Přišli k nám angličtí hosté z dalekého Berkhamru.
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EDITORIAL
A je tu léto. Právě v těchto dnech možná přemýšlíme, jak prožijeme 

dovolenou, kde a co je ještě třeba zařídit, abychom ji prožili i ve zdraví. Někteří 
z nás možná jásají nad skvělými školními výsledky svých dětí, jiní bojují se 
svým horším vnitřním hlasem nabádajícím sáhnout po rákosce. Přátelé, 
netrapme se! Nekažme sobě ani svým potomkům ty skvělé dny, které na nás 
čekají! Pokud si ve vypjatosti chvíle myslíte, že tato rada je nesplnitelná, 
zkuste otevřít ten nejtajnější šuplík s vlastním vysvědčením. Nemyslíte, že váš 
potomek je v mnohém lepší než vy? Je na čase odvolat, co jste řekli, slíbit, co 
jste slíbili. Žádné zákazy, žádné tresty. Dopřejte svým nezbedníkům trochu 
slunce, volnosti a radosti ze života bez povinnosti vstát, navléci na záda těžký 
školní batoh a pádit do školy.

Starosti přibudou i babičkám a dědům, kteří možná převezmou díl 
odpovědnosti za ty pytle plné blech zvané vnoučata. Je na nich, aby ohlídali sousedovou třešeň, koupili desinfekci 
na rozbita kolena a u pekaře si zajistili mimořádný přísun rohlíků. Zatímco děda by radši poseděl tiše u vody, bude nucen 
změnit svůj plán a vzít s sebou vnuka, ze kterého stejně nikdy rybář nebude. Kdoví, zda všichni mají to štěstí, aby mohli 
vznášet podobné pochybnosti? Kolik je těch, co by rádi s někým vyrazili k vodě, ale jsou sami, podívat se na ně přijdou 
jen na Vánoce a Velikonoce... Poděkujme osudu za všechno, co nám připravil. Byť jsou to povinnosti, které bychom si 
možná pro tuto chvíli rádi odpustili.

Je tu léto a s ním i spousta nástrah. Možná budete řešit úděl podobný tíži celého světa. Plánujete zateplení domu, 
sklizeň úrody či nedejbůh přístavbu domu? Chcete shodit střechu a nejste si jisti, zda vám do ní nenaprší? Manželka si 
vymyslela měnit okna a vy byste nejraději utekli před tou horou prachu? Nevadí. Není všem dnům konec, a pokud jsme 
zdraví, nechybí vám opravdu nic.

Někdy přijdou chvíle, kdy každá svízel člověku připadá malicherná. Když už si myslíte, že se vše daří a není důvod 
k smutku, poskočíte si radostí a vše je rázem jinak. Věřte, že vím, o čem mluvím. Ze samé radosti z blížícího se léta jsem 
si poskočila trochu víc a jedna noha mi uvízla v sádře. Co naplat, že v Hulíně otevřeli koupaliště, že budou letní dětské 
tábory, které navštěvuji tak ráda, že budou růst hřiby a k tomu všemu se mi bude vdávat dcera? Ortel v podobě šesti-
týdenní bezmoci je neodvratný. Budou soutěžit hasiči a pod širým nebem hrát kapely, na plátně letního kina se budou 
promítat filmy a moje fenka bude smutně koukat s vodítkem v tlamičce. Všechno zůstává zapovězeno. 

Ptáte se, proč tento důvěrný tón? Co je komu po tom, že jedna nešika si zlomila nohu? Protože se mi v této chvíli 
zdá, že všechna ta trápení celého světa, která se mi do této chvíle zdála k neunesení, jsou najednou pryč. Jsem ráda, 
že unesu sama sebe, když jdu o berlích berlích, když se ve dveřích objeví tvář některého z přátel a když mi někdo z nich 
podá sklenici vody. Plesám štěstím, že to vše je jen dočasné a že se nestalo nic horšího. Opět jedna zkušenost, která mi 
umožní lépe pochopit vozíčkáře, zkušenost, která mi nastaví zrcadlo.

Když budete číst Hulíňana, možná pochopíte, že nic není náhodou. Ani toto dvojčíslo, které jsem pro toto léto 
připravila, ani to další, které si budete moct přečíst počátkem září. To už budete mít určitě po prázdninách, na všechna 
trápení se budete dívat s nadhledem a budete rádi, že všichni, které milujete, je přežili ve zdraví. Přeji vám to a spolu 
s vámi se budu těšit na všechno, co nám odměří čas rozdělený školním rokem. Pěkné léto!

Alžběta Škarpichová 
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Pila prodaná za 4 miliony

Hospodaření kraje skončilo přebytkem

Jednala krajská tripartita

Z RADNICE

Na programu jednání červnového zastupitelstva bylo 
i schválení kupní smlouvy na prodej nemovitostí, které 
přísluší areálu pily Rajnochovice, spolu se stavbou s názvem 
„Stavební úpravy pro osazení sušáren“ a dva kusy demon-
tovatelných sendvičových sušáren s movitými věcmi, včetně 
všech smluvních závazků, do vlastnictví Rovina, a. s., Hulín 
za celkovou cenu 4 milióny korun. Zájemce o pilu podle této 
smlouvy uhradí i náklady spojené s převodem nemovitostí. 

Někteří zastupitelé se domnívali, že cena pily je 
mnohem vyšší. Padl dokonce návrh stáhnout tento bod 
z programu schůze. Po krátké přestávce, kterou využili 
na telefonické jednání s jedním ze zájemců o koupi (první 
z nich nabízel 3,1 mil. korun), se nakonec na prodeji 
za 4 mil. korun dohodli a schválili jej. Třináct přítomných 
zastupitelů bylo pro prodej, Ing. Rygál a Ing. Pecháček se 
hlasování zdrželi.  

ZLÍN (Kraj) – Závěrečný účet hospodaření Zlínského 
kraje za rok 2007 projednala na svém zasedání krajská 
rada a doporučila ho schválit zastupitelstvu bez výhrad. 
Hospodaření kraje skončili v loňském roce s kladným 
saldem ve výši téměř 170 milionů korun, přičemž vel-
kou část přebytku tvoří financování projektů, které byly 
převedeny do letošního roku. Kraj tak loni hospodařil 
s reálnými příjmy ve výši 7,753 miliardy korun a výdaji 
7,587 miliardy korun. Daňové příjmy činily 2,5 miliardy 
korun a dosáhly tak 105 procent původního předpokladu. 
Hospodaření kraje bylo přezkoumáno ministerstvem 
financí s výrokem bez výhrad.

Součástí projednání závěrečného účtu bylo také 
doporučení několika rozpočtových opatření a dotací. Šlo 
například o 10 milionů korun na vybudování sídla krajské 
policie ve Zlíně, 1 milion na rekonstrukci kulturního domu 
Elektra v Luhačovicích v souvislosti se setkáním ministrů 
práce a sociálních věcí zemí Evropské unie, stejnou částku 
na opravu zámku v Holešově, 12 milionů pro poskytovatele 
sociálních služeb, 5 milionů korun na nákup sanitek pro zá-
chrannou službu, 10 milionů korun jako navýšení rozpočtu 
školám, 5 milionů korun na projekt výstavby křižovatky 
Antonínova ve Zlíně, 10 milionů na opravy silnic II. a III. tříd, 
16,5 milionu korun na výstavbu vodohospodářské infra-
struktury nebo 1,2 milionu korun na podporu sportu.

ZLÍN (Kraj) – Především problematice čerpání 
finančních prostředků ze strukturálních fondů Evropské 
unie, otázkám rozvoje venkova a aktuálním problémům 
zemědělců v regionu, oblasti cestovního ruchu a vývoji 
nezaměstnanosti se věnovali členové Rady hospodářské 
a sociální dohody Zlínského kraje, které ke společnému 
zasedání pozval předseda krajské tripartity, hejtman 
Libor Lukáš. Jednalo se o v pořadí již 27. plenární schůzi 
RHSD ZK. 

Členové tripartity byli seznámeni se situací na trhu 
práce v regionu. Podle Souhrnné zprávy Úřadu práce Zlína 
za rok 2007 bylo vloni průměrně měsíčně evidováno na 
úřadech práce  Zlínského kraje 6 318 volných pracovních 
míst, což ve srovnání s rokem 2006 znamená nárůst  
o 59,3 %. (V roce 2006 bylo průměrně měsíčně evidováno 
3 966 volných pracovních míst.) 

Na tvorbě volných pracovních míst se pozitivně 
projevila především příznivá ekonomická situace na trhu 
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USNESENÍ

Z RADNICE

ze 14.  zasedání Zastupitelstva města Hulína, konaného dne  12. června 2008
v  Kulturním klubu v Hulíně

práce, která vedla k nárůstu počtu volných pracovních 
míst v celé ČR.

Nejčastěji úřady práce ve Zlínském kraji evidovaly 
v roce 2007 místa pro kvalifikované dělníky. V rámci 
hlášených volných pracovních míst mezi nejpočetnější 
profese patřili např. svářeči, řezači plamenem a páječi, 

zedníci, kamenáři a obkladači, nástrojaři a zámečníci,  
konzervovači ovoce a zeleniny (místa evidována pouze 
v okrese Uherské Hradiště). Dále pak byla velká poptávka 
po profesích jako seřizovači a obsluha obráběcích strojů 
a řidiči nákladních automobilů a tahačů. Po těchto pro-
fesích zůstává poptávka i v současné době.

Usnesení č.105/2008
Zastupitelstvo města Hulína schvaluje zprávu o plnění usne-
sení z  13. zasedání  zastupitelstva města bez  připomínek.

Usnesení č.106/2008
Zastupitelstvo města Hulína schvaluje usnesení Rady 
města Hulína od 29. dubna 2008 do 5. června  2008  bez 
připomínek.

Usnesení č. 107/2008
Zastupitelstvo města Hulína v souladu s ustanovením  
§ 85  písm. a) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích  ve znění 
pozdějších předpisů
a) Zastupitelstvo města schvaluje Smlouvu o dílo č. 
KOO-01/2008 mezi městem Hulín a Pavlem Faconem, 
bytem SNP 3992, Kroměříž na zabezpečení funkce 
Koordinátora BOZP na staveništi v rámci akce „Rekonstrukce 
ZŠ Hulín – II. Etapa“ a současně ZM pověřuje starostu měs-
ta podpisem této smlouvy;
b) Zastupitelstvo města schvaluje vykoupení vnitřního 
zařízení pohostinství v Záhlinicích od nájemkyně p. Věry 
Bránecké dle znaleckého posudku č.1986/2008;
c) Zastupitelstvo města schvaluje kupní smlouvu na prodej 
nemovitostí, které přísluší areálu pily Rajnochovice tj.: 
stavba čp. 136 na poz. parc. č. st. 143,  pozemek  parc. č. st. 
143, stavba bez čp. na  poz. parc. č. st. 341,  pozemek parc. 
č. st. 341, stavba bez čp. na  poz. parc. č. st. 406,  pozemek 
parc. č. st. 406, stavba bez čp. na poz. parc. č. st.1157,  po-

zemek parc. č. st.1157,   stavba bez čp.  na  poz. parc. č. st. 
1158,  pozemek parc. č. st. 1158, stavba bez čp. na poz. 
parc. č. st. 1159,   pozemek parc. č.  st. 1159 a pozemky parc. 
č. 952/1,  parc. č. 952/3,  parc. č. 953/1,  parc. č. 1106/2,  
parc. č. 1106/3,  parc. č. 1106/4,  parc. č. 1106/5,  parc. č. 
2352/2, parc. č. 2353,  parc. č. 2737,  parc. č. st. 411  (PK),  
parc. č.  946/1  (PK), parc. č. 1106/1 (PK), parc. č. 1106/2  
(PK), parc. č. 1111/1 1 (PK), parc. č. 1111/3  (PK), parc. č. 
1111/4  (PK),  parc. č. 1112/1  (PK),  parc. č. 1112/2  (PK), 
vše v k.ú. Rajnochovice spolu se stavbou s názvem „Stavební 
úpravy pro osazení sušáren“ na pozemku p.č. 2737 v k. ú. 
Rajnochovice a 2 ks demontovatelných sendvičových sušá-
ren s movitými věcmi dle přílohy č.1, včetně všech smluv-
ních závazků do vlastnictví firmy ROVINA, a.s., Kroměřížská 
134, Hulín IČO 64508510 za celkovou cenu 4.000.000,- Kč 
+ náklady spojené s převodem nemovitostí a ZM současně 
pověřuje starostu města podpisem této smlouvy;
d) Zastupitelstvo města schvaluje kupní smlouvy na prodeje 
částí pozemků  parc. č. 2143/1, parc. č. 2146/2 a parc. č. 
2147/1 vše v  k. ú. Hulín  o  výměře do 1200 m2  za cenu 300,- 
Kč/m2 + náklady na vklad do KN pro výstavbu garáží a to:
1) Patriku Alánovi, bytem U Stavu 1244, 768 24 Hulín 
2) manželům Ing. Vlastislavovi a Evě Klaškovým, 
 bytem U Stavu 1253, 768 24 Hulín 
3) Romanu Wiesnerovi ml., bytem Višňovce 1185, 
 768 24 Hulín
4) f. GOOLST, s. r. o., se sídlem Brusné 96, 768 61 
 Bystřice p. Hostýnem



Hulíňan     6 - 7/2008

3

USNESENÍ

Z RADNICE

ze 14.  zasedání Zastupitelstva města Hulína, konaného dne  12. června 2008
v  Kulturním klubu v Hulíně

práce, která vedla k nárůstu počtu volných pracovních 
míst v celé ČR.

Nejčastěji úřady práce ve Zlínském kraji evidovaly 
v roce 2007 místa pro kvalifikované dělníky. V rámci 
hlášených volných pracovních míst mezi nejpočetnější 
profese patřili např. svářeči, řezači plamenem a páječi, 

zedníci, kamenáři a obkladači, nástrojaři a zámečníci,  
konzervovači ovoce a zeleniny (místa evidována pouze 
v okrese Uherské Hradiště). Dále pak byla velká poptávka 
po profesích jako seřizovači a obsluha obráběcích strojů 
a řidiči nákladních automobilů a tahačů. Po těchto pro-
fesích zůstává poptávka i v současné době.

Usnesení č.105/2008
Zastupitelstvo města Hulína schvaluje zprávu o plnění usne-
sení z  13. zasedání  zastupitelstva města bez  připomínek.

Usnesení č.106/2008
Zastupitelstvo města Hulína schvaluje usnesení Rady 
města Hulína od 29. dubna 2008 do 5. června  2008  bez 
připomínek.

Usnesení č. 107/2008
Zastupitelstvo města Hulína v souladu s ustanovením  
§ 85  písm. a) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích  ve znění 
pozdějších předpisů
a) Zastupitelstvo města schvaluje Smlouvu o dílo č. 
KOO-01/2008 mezi městem Hulín a Pavlem Faconem, 
bytem SNP 3992, Kroměříž na zabezpečení funkce 
Koordinátora BOZP na staveništi v rámci akce „Rekonstrukce 
ZŠ Hulín – II. Etapa“ a současně ZM pověřuje starostu měs-
ta podpisem této smlouvy;
b) Zastupitelstvo města schvaluje vykoupení vnitřního 
zařízení pohostinství v Záhlinicích od nájemkyně p. Věry 
Bránecké dle znaleckého posudku č.1986/2008;
c) Zastupitelstvo města schvaluje kupní smlouvu na prodej 
nemovitostí, které přísluší areálu pily Rajnochovice tj.: 
stavba čp. 136 na poz. parc. č. st. 143,  pozemek  parc. č. st. 
143, stavba bez čp. na  poz. parc. č. st. 341,  pozemek parc. 
č. st. 341, stavba bez čp. na  poz. parc. č. st. 406,  pozemek 
parc. č. st. 406, stavba bez čp. na poz. parc. č. st.1157,  po-

zemek parc. č. st.1157,   stavba bez čp.  na  poz. parc. č. st. 
1158,  pozemek parc. č. st. 1158, stavba bez čp. na poz. 
parc. č. st. 1159,   pozemek parc. č.  st. 1159 a pozemky parc. 
č. 952/1,  parc. č. 952/3,  parc. č. 953/1,  parc. č. 1106/2,  
parc. č. 1106/3,  parc. č. 1106/4,  parc. č. 1106/5,  parc. č. 
2352/2, parc. č. 2353,  parc. č. 2737,  parc. č. st. 411  (PK),  
parc. č.  946/1  (PK), parc. č. 1106/1 (PK), parc. č. 1106/2  
(PK), parc. č. 1111/1 1 (PK), parc. č. 1111/3  (PK), parc. č. 
1111/4  (PK),  parc. č. 1112/1  (PK),  parc. č. 1112/2  (PK), 
vše v k.ú. Rajnochovice spolu se stavbou s názvem „Stavební 
úpravy pro osazení sušáren“ na pozemku p.č. 2737 v k. ú. 
Rajnochovice a 2 ks demontovatelných sendvičových sušá-
ren s movitými věcmi dle přílohy č.1, včetně všech smluv-
ních závazků do vlastnictví firmy ROVINA, a.s., Kroměřížská 
134, Hulín IČO 64508510 za celkovou cenu 4.000.000,- Kč 
+ náklady spojené s převodem nemovitostí a ZM současně 
pověřuje starostu města podpisem této smlouvy;
d) Zastupitelstvo města schvaluje kupní smlouvy na prodeje 
částí pozemků  parc. č. 2143/1, parc. č. 2146/2 a parc. č. 
2147/1 vše v  k. ú. Hulín  o  výměře do 1200 m2  za cenu 300,- 
Kč/m2 + náklady na vklad do KN pro výstavbu garáží a to:
1) Patriku Alánovi, bytem U Stavu 1244, 768 24 Hulín 
2) manželům Ing. Vlastislavovi a Evě Klaškovým, 
 bytem U Stavu 1253, 768 24 Hulín 
3) Romanu Wiesnerovi ml., bytem Višňovce 1185, 
 768 24 Hulín
4) f. GOOLST, s. r. o., se sídlem Brusné 96, 768 61 
 Bystřice p. Hostýnem



Hulíňan     6 - 7/2008

4

Z RADNICE
s tím, že kupující si zajistí na své náklady geometrické 
zaměření předmětných pozemků a uzavřou s městem Hulín 
smlouvu o výstavbě na vybudování příjezdové komunikace, 
kterou bezúplatně převedou do majetku města Hulína a sou-
časně pověřuje starostu města  podpisem  kupních smluv;

e) Zastupitelstvo města schvaluje smlouvu na prodej části 
pozemku parc. č. 2143/1 v  k. ú. Hulín o výměře do 600 
m2 manželům  Ing. Vlastislavovi a Evě Klaškovým, bytem 
U Stavu 1253, 768 24 Hulín a to za cenu 50,- Kč/m2 + 
náklady spojené s vkladem do KN za účelem zemědělské 
činnosti s tím, že kupující si zajistí na své náklady geome-
trické zaměření  pozemku a současně pověřuje starostu 
města podpisem této smlouvy; 
f) Zastupitelstvo města schvaluje prodej pozemku parc. 
č. 1461/4 v  k. ú. Hulín o  výměře 28 m2 manž. Radimovi 
a Aleně Zlámalovým, bytem Střížovice 75, 768 21 Kvasice 
za cenu 50,- Kč/m2 + náklady spojené s vkladem do KN 
a současně pověřuje starostu města podpisem smlouvy;
g) Zastupitelstvo města neschvaluje prodej části pozemku 
parc. č. 127 v  k. ú. Chrášťany  o  výměře do 70 m2 manž. 
Lubomírovi a Haně Valentovým, bytem Chrášťany 34, 
76824 Hulín;
h) Zastupitelstvo města schvaluje kupní smlouvu na pro-
dej pozemků parc. č.1224/9, 1224/24, 1224/25, 1225/9, 
1225/17 a 1225/19 vše v  k. ú. Hulín o výměře 276 m2 

Manželům Václavovi a Jitce Dolníčkovým, bytem Včelín 
1310, 768 24 Hulín za cenu 100,- Kč/m2 + náklady spoje-
né s vkladem do KN a současně pověřuje starostu města 
podpisem této smlouvy;
i) Zastupitelstvo města schvaluje kupní smlouvu na prodej 
části pozemku parc.č. 2007/1 v  k. ú. Hulín o výměře do 120 
m2 Rostislavu Burdovi, bytem Višňovce 1094, 768 24 Hulín 
za cenu 100,- Kč/m2 + náklady na GP a  náklady spojené 
s vkladem  do KN a současně pověřuje starostu  města 
podpisem této smlouvy;
j) Zastupitelstvo města schvaluje smlouvu o  bezúplatném 
zřízení věcného břemene v domech č.p. 1132 na pozemku 
parc.č. 2706/68 a č.p. 801 na pozemku parc. č. 2631 vše v  k. ú. 
Hulín pro zřízení domovních předávacích stanic pro vytápění 
a ohřev teplé užitkové vody f. SATE Hulín, s. r. o. a současně 
pověřuje starostu  města podpisem této smlouvy;

k) Zastupitelstvo města schvaluje kupní smlouvu na prodej 
pozemku parc. č. 3341 v  k. ú. Hulín o  výměře 1064 m2 Janu 
Dvořákovi, bytem Obvodová 3179, 767 01 Kroměříž; 
l) Zastupitelstvo města schvaluje kupní smlouvu na prodej 
pozemku parc. č.3469/86 a části pozemku parc. č. 3469/98 
vše v  k. ú. Hulín o  výměře 138 m2 Ing. Petru Netopilovi, 
bytem 768 23, Žalkovice 185 za cenu 300,- Kč/m2, náklady 
spojené s vkladem a současně pověřuje starostu města 
podpisem této smlouvy;
m) Zastupitelstvo města schvaluje kupní smlouvu na pro-
dej pozemku parc. č. 1543/38 a částí pozemků parc. č. 
1543/21a parc. č. 1545/1  vše v  k. ú. Hulín o  výměře 
do 4000 m2 f. Josef Vodehnal IČO 47924551 s místem 
podnikání Kroměřížská 181, 768 24  Hulín za cenu 50,- 
Kč/m2 s ohledem zejména na znečištění  pozemku parc. 
č. 1545/1 v k. ú. Hulín, náklady spojené s GP a vkladem 
do KN a současně pověřuje starostu města podpisem 
této smlouvy;
n) Zastupitelstvo města schvaluje kupní smlouvy na prodej 
pozemku parc. č. 1543/20, parc. č. 1547 a částí pozemků 
parc. č. 1543/21,  parc. č. 1545/1, a 1544  vše v  k. ú. Hulín 
o  výměře do 14000 m2 a to:
1)  id. ¼ Vratislavu Zouvalovi, bytem Jiráskova 1268, 
  768 24 Hulín
2) id. ¼ Karlu Zavadilovi, bytem 768 23 Břest 45
3) id. ¼ Richardu Dostálovi, bytem  768 23 Břest 95
4) id. ¼ Jiřímu Gazdíkovi, bytem Zahradní 900, 
 768 24 Hulín
vše za cenu 50,- Kč/m2 s ohledem zejména na využitelnost 
pozemků (terénní nerovnosti, tvar a zaplevelení pozemků) 
náklady spojené s GP a vkladem do KN s tím, že zůstane za-
chován stávající přístup do areálu Gráda a k poz. p.č. 1543/21 
v k. ú. Hulín z ul. Fr. Kokeše vše v majetku města a současně 
pověřuje starostu města podpisem těchto smluv;
o) Zastupitelstvo města schvaluje smlouvu o smlouvě 
budoucí o zřízení práva  odpovídajícího věcnému břemenu 
pro účely zřízení a provozování zařízení distribuční sou-
stavy (kabelové vedení NN) na částech pozemků parc. č. 
1543/4 a parc. č. 1546/1 vše v k. ú. Hulín f. E.ON Distribuce, 
a.s. zastoupené f. E. ON Česká republika, s. r. o., České 
Budějovice za cenu 500,- Kč a současně pověřuje starostu 
města podpisem této smlouvy;
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p) Zastupitelstvo města schvaluje kupní smlouvu na pro-
dej pozemku parc. č. 2870/6 v  k. ú. Hulín o  výměře 196 m2 
f. ZEKO, s. r. o. se sídlem Míškovice 73, PSČ 768 52 za cenu 
200,- Kč/m2 a náklady spojené s vkladem  do KN a současně 
pověřuje starostu města podpisem této smlouvy;
q) Zastupitelstvo města schvaluje smlouvu o zřízení práva  
odpovídajícího věcnému břemenu s právem vstupu a vjez-
du na část pozemku parc. č. 668/2 v k. ú. Hulín paní Ireně 
Tučkové, bytem Prostřední 472, 765 02 Otrokovice za cenu 
2000,- Kč + náklady spojené s vkladem do KN a současně 
pověřuje starostu města podpisem této smlouvy;
r) Zastupitelstvo města schvaluje smlouvu o  výpůjčce 
na budovu č.p. 1197 na  pozemku parc. č. 2706/2, poze-
mek parc. č. 2706/2, budovu č.p. 1132 na  pozemku parc. 
č. 2706/68, pozemek parc. č. 2706/68, pozemek parc. č. 
2706/69 a pozemek parc. č. 2704/2 vše v  k. ú. Hulín (včetně 
movitých věcí dle přílohy) f. DECENT  Hulín, p. o. a současně 
pověřuje starostu města podpisem této smlouvy;
s) Zastupitelstvo města schvaluje Smlouvu o předání 
majetku do správy, č. 2/2008 pro DECENT Hulín, p.o. 
a Smlouvu o předání majetku do správy č. 3/2008  
s  MATEŘSKOU ŠKOLOU, ul. Eduarda Světlíka Hulín, příspěv-
ková organizace dle přílohy č. 1 k 30. 6. 2008;
t) Zastupitelstvo města neschvaluje nákup ocelového 
montovaného pódia;
u) Zastupitelstvo města schvaluje darovací smlouvu mezi 
Sportovním klubem Spartak Hulín, IČ 18188541, se sídlem 
Javorová 439, 768 24 Hulín a městem Hulín na převod cvičné 
stěny umístěné na Sportovním areálu Hulín, ul. A. Dvořáka 
a současně pověřuje starostu města podpisem této smlouvy;
v) Zastupitelstvo města schvaluje darovací smlouvu mezi 
městem Hulín a Českou republikou – Hasičským záchran-
ným sborem Zlínského kraje, se sídlem Přílucká 213, 760 01 
Zlín na převod cvičné stěny umístěné na Sportovním areálu 
Hulín, ul. A. Dvořáka a současně pověřuje starostu města 
podpisem této smlouvy;
w) Platnost usnesení v bodech a, b, c, e, d, e, f, do 31. 
12. 2008. Platnost usnesení v bodech h, i, k, l, m, n, p, 
do 31. 3. 2009.

Usnesení č. 108/2008
a) Zastupitelstvo města schvaluje v souladu s ust. § 6 
odst. 5 písm. a) zákona č. 183/2006 Sb., o územním 

plánování a stavebním řádu (stavební zákon) v platném 
znění, pořízení změny Územního plánu města Hulín dle 
krycího listu č. 26 (č.j. ISM/1957/314/08/R) a požaduje 
od navrhovatele úhradu nákladů na pořízení změny dle 
Směrnice č. 1/2007;
b) Zastupitelstvo města  schvaluje v souladu s ust. § 6 odst. 
5 písm. b) zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánování 
a stavebním řádu (stavební zákon) v platném znění, zadání 
změny č. 1 ÚP města Hulín, dle kterého bude návrh této 
změny rozdělen na změnu č. 1a), zahrnující lokality A-G 
a I, a změnu č. 1b), zahrnující lokalitu H.;
c) Zastupitelstvo města ruší Usnesení č. 237/2006 písm. 
e) z 31. zasedání Zastupitelstva města Hulína, konaného 
dne 2. března 2006.

Usnesení č. 109/2008
Zastupitelstvo města schvaluje dodatek ke SMĚRNICI  
č. 1/2007 o úhradě nákladů za pořízení změn územního 
plánu, schválené Usnesením č. 42/2007 Zastupitelstva 
města Hulína ve smyslu ust. § 45 odst. 4 zákona  
č. 183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním řádu, 
v platném znění;

Usnesení č. 110/2008
Zastupitelstvo města schvaluje v souladu s ust. § 85 písm. 
f) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích ve znění pozdějších 
předpisů prominutí pohledávky Oblastní charitě Kroměříž, 
Ztracená 63/1, Kroměříž za nájem nebytových prostor 
a služeb v Domech s pečovatelskou službou v Hulíně 
č.p. 138 a 1314 ve výši 20.308,- Kč za období roku 2007 
a ledna – dubna roku 2008;

Usnesení č. 111/2008
a) Zastupitelstvo města schvaluje v souladu s ustanovením 
§ 85 písm. c) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích ve znění 
pozdějších předpisů poskytnutí dotace  na činnost ve výši 
100.000,- Kč Oblastní charitě, Ztracená 63/1, Kroměříž;
b) Zastupitelstvo města schvaluje v souladu s ust. § 85 
písm. c) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích ve znění poz-
dějších předpisů poskytnutí dotace neziskové organizaci 
SK Spartak Hulín ve výši 65.000,- Kč a  TJ Sokol Záhlinice 
ve výši 40.000,- Kč;
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Usnesení č. 112/2008
a) Zastupitelstvo města schvaluje navýšení neinvestičního 
příspěvku pro KULTURNÍ  KLUB Hulín, příspěvkovou orga-
nizaci o 30.000,- Kč na obnovu knihovního fondu – nákup 
knihovních jednotek a 5.000,- Kč na činnost mažoretek;
b) Zastupitelstvo města schvaluje navýšení neinvestičního 
příspěvku pro Středisko pro volný čas dětí a mládeže Hulín, 
příspěvkovou organizaci o 10.000,- Kč na oslavy Dne 
dětí, rybářské závody, Hulínského vandráčka a rybářské 
soustředění;

Usnesení č. 113/2008
Zastupitelstvo města schvaluje v souladu s ustanovením  
§  85 písm. e) zák. č. 128/2000 Sb., o obcích v platném 
znění na základě ustanovení § 142 a násl. Zák. č. 513/1991 
Sb., obchodní zákoník, v platném znění:

a) zvýšení základního kapitálu společnosti KOMBYT 
SERVIS, s.r.o., se sídlem Hulín, Kostelní 344, IČ 276 66 441, 
zapsané v obchodním rejstříku, vedeném Krajským sou-
dem v Brně v oddílu C, vložka 50282 peněžitým vkladem 
ve výši 2.500.000,- Kč s využitím přednostního práva dle 
ust. § 143 odst. 1 obchodního zákoníku s tím, že nová výše 
základního kapitálu společnosti bude po jeho zvýšení činit 
2.700.000,- Kč;
b) Ke zvýšení vkladu ve společnosti KOMBYT SERVIS, s.r.o. 
o částku 2.500.000,- Kč, které musí uskutečnit nejpozději 
do konce měsíce června 2008 s tím, že převzít písemný 
závazek ke zvýšení vkladu je oprávněn pouze stávající 
jediný společník – město Hulín, a to v uvedené lhůtě, jinak 
není zvýšení základního kapitálu účinné;

Zastupitelstvo města Hulína dále pověřuje Radu města 
Hulína a starostu města zajistit v souladu s příslušným 
ustanoveními zákona o obcích a obchodního zákoníku 
realizaci tohoto usnesení.
Zastupitelstvo města tímto usnesením pověřuje starostu 
města Hulína, aby za jediného společníka společnosti 
KOMBYT SERVIS, s.r.o., kterým je město Hulín, učinil 
všechny nezbytné právní úkony v souvislosti se zvýšením 
základního kapitálu – zejména , aby učinil do notářského  
zápisu příslušné rozhodnutí o zvýšení základního kapitálu, 
učinil prohlášení o převzetí závazku ke zvýšení vkladu 

a následně podal, po splacení závazku na zvláštní účet 
společnosti, návrh na zápis zvýšení základního kapitálu 
do obchodního rejstříku. Starosta města je oprávněn 
a povinen činit výše uvedené právní úkony tak, aby bylo 
dosaženo zamýšleného zvýšení základního kapitálu spo-
lečnosti.

Usnesení č. 114/2008
Zastupitelstvo města schvaluje  v souladu s ust. § 85 písm. 
c) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích ve znění pozdějších 
předpisů poskytnutí dotace na dofinancování projektu 
VISK 3 účelově určeného na modernizaci knihovního 
softwaru ve výši 40.000,- Kč;

Usnesení č. 115/2008
Zastupitelstvo města Hulína schvaluje v souladu s usta-
novením § 84 odst.2, písm.b) zákona č. 128/2000 Sb., 
o obcích ve znění pozdějších předpisů a ustanovení  
§ 16 zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech 
územních rozpočtů ve znění pozdějších předpisů, níže 
uvedená rozpočtová opatření:
Z nadrozpočtových zdrojů:
3392 5331 80 t. KK neinvestiční příspěvek
3419 5169 100 t. fotbalisté- praní prádla
3421 5331 10 t. SVČ 
4359 5223 100 t. Charita – neinvestiční transfer
5512 5171 100 t. Opravy požárních aut
5512 6123 150 t. Požární auto
3745 6202 2.500 t. KOMBYT SERVIS, s.r.o. 
  navýšení základního kapitálu

Usnesení č. 116/2008
a) Zastupitelstvo města schvaluje v souladu s ust. § 84 
odst. 2 písm. d) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích ve znění 
pozdějších předpisů zrušení zřizovací listiny MATEŘSKÉ 
ŠKOLY Hulín, Družba 1132, okres Kroměříž, příspěvkové 
organizace k 30. 6. 2008;
b) Zastupitelstvo města schvaluje změnu zřizovací listiny 
MATEŘSKÉ ŠKOLY, ul. Eduarda Světlíka, Hulín, příspěvkové 
organizace s účinností k 1. 7. 2008;
c) Zastupitelstvo města schvaluje, že všechna práva 
a závazky z pracovněprávních vztahů a správy majet-
ku ve vlastnictví města přecházejí dnem sloučení obou 
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Usnesení č. 112/2008
a) Zastupitelstvo města schvaluje navýšení neinvestičního 
příspěvku pro KULTURNÍ  KLUB Hulín, příspěvkovou orga-
nizaci o 30.000,- Kč na obnovu knihovního fondu – nákup 
knihovních jednotek a 5.000,- Kč na činnost mažoretek;
b) Zastupitelstvo města schvaluje navýšení neinvestičního 
příspěvku pro Středisko pro volný čas dětí a mládeže Hulín, 
příspěvkovou organizaci o 10.000,- Kč na oslavy Dne 
dětí, rybářské závody, Hulínského vandráčka a rybářské 
soustředění;

Usnesení č. 113/2008
Zastupitelstvo města schvaluje v souladu s ustanovením  
§  85 písm. e) zák. č. 128/2000 Sb., o obcích v platném 
znění na základě ustanovení § 142 a násl. Zák. č. 513/1991 
Sb., obchodní zákoník, v platném znění:

a) zvýšení základního kapitálu společnosti KOMBYT 
SERVIS, s.r.o., se sídlem Hulín, Kostelní 344, IČ 276 66 441, 
zapsané v obchodním rejstříku, vedeném Krajským sou-
dem v Brně v oddílu C, vložka 50282 peněžitým vkladem 
ve výši 2.500.000,- Kč s využitím přednostního práva dle 
ust. § 143 odst. 1 obchodního zákoníku s tím, že nová výše 
základního kapitálu společnosti bude po jeho zvýšení činit 
2.700.000,- Kč;
b) Ke zvýšení vkladu ve společnosti KOMBYT SERVIS, s.r.o. 
o částku 2.500.000,- Kč, které musí uskutečnit nejpozději 
do konce měsíce června 2008 s tím, že převzít písemný 
závazek ke zvýšení vkladu je oprávněn pouze stávající 
jediný společník – město Hulín, a to v uvedené lhůtě, jinak 
není zvýšení základního kapitálu účinné;

Zastupitelstvo města Hulína dále pověřuje Radu města 
Hulína a starostu města zajistit v souladu s příslušným 
ustanoveními zákona o obcích a obchodního zákoníku 
realizaci tohoto usnesení.
Zastupitelstvo města tímto usnesením pověřuje starostu 
města Hulína, aby za jediného společníka společnosti 
KOMBYT SERVIS, s.r.o., kterým je město Hulín, učinil 
všechny nezbytné právní úkony v souvislosti se zvýšením 
základního kapitálu – zejména , aby učinil do notářského  
zápisu příslušné rozhodnutí o zvýšení základního kapitálu, 
učinil prohlášení o převzetí závazku ke zvýšení vkladu 

a následně podal, po splacení závazku na zvláštní účet 
společnosti, návrh na zápis zvýšení základního kapitálu 
do obchodního rejstříku. Starosta města je oprávněn 
a povinen činit výše uvedené právní úkony tak, aby bylo 
dosaženo zamýšleného zvýšení základního kapitálu spo-
lečnosti.

Usnesení č. 114/2008
Zastupitelstvo města schvaluje  v souladu s ust. § 85 písm. 
c) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích ve znění pozdějších 
předpisů poskytnutí dotace na dofinancování projektu 
VISK 3 účelově určeného na modernizaci knihovního 
softwaru ve výši 40.000,- Kč;

Usnesení č. 115/2008
Zastupitelstvo města Hulína schvaluje v souladu s usta-
novením § 84 odst.2, písm.b) zákona č. 128/2000 Sb., 
o obcích ve znění pozdějších předpisů a ustanovení  
§ 16 zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech 
územních rozpočtů ve znění pozdějších předpisů, níže 
uvedená rozpočtová opatření:
Z nadrozpočtových zdrojů:
3392 5331 80 t. KK neinvestiční příspěvek
3419 5169 100 t. fotbalisté- praní prádla
3421 5331 10 t. SVČ 
4359 5223 100 t. Charita – neinvestiční transfer
5512 5171 100 t. Opravy požárních aut
5512 6123 150 t. Požární auto
3745 6202 2.500 t. KOMBYT SERVIS, s.r.o. 
  navýšení základního kapitálu

Usnesení č. 116/2008
a) Zastupitelstvo města schvaluje v souladu s ust. § 84 
odst. 2 písm. d) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích ve znění 
pozdějších předpisů zrušení zřizovací listiny MATEŘSKÉ 
ŠKOLY Hulín, Družba 1132, okres Kroměříž, příspěvkové 
organizace k 30. 6. 2008;
b) Zastupitelstvo města schvaluje změnu zřizovací listiny 
MATEŘSKÉ ŠKOLY, ul. Eduarda Světlíka, Hulín, příspěvkové 
organizace s účinností k 1. 7. 2008;
c) Zastupitelstvo města schvaluje, že všechna práva 
a závazky z pracovněprávních vztahů a správy majet-
ku ve vlastnictví města přecházejí dnem sloučení obou 
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hulínských mateřských škol na MATEŘSKOU ŠKOLU, ul. 
Eduarda Světlíka, Hulín, příspěvkovou organizaci jako 
organizaci přejímající;
d) Zastupitelstvo města schvaluje v souladu s ust. § 84 
odst. 2 písm. d) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích ve znění 
pozdějších předpisů změnu zřizovací listiny DECENT Hulín, 
příspěvkové organizace s účinností k 1. 7. 2008; 

Usnesení č. 117/2008
Zastupitelstvo města bere na vědomí rezignaci Bc. Michala 
Šilera na funkci člena finančního výboru.

V Hulíně dne 12. června 2008
Mgr. Roman Hoza – starosta

Petr Polák – místostarosta

Telegraficky

 Ve čtvrtek 12. června se na své řádné schůzi sešli zastupi-
telé. V diskusi občanů vystoupil člen SDH Hulín J. Vodehnal, 
který se zajímal, zda dobrovolní hasiči dostanou další 
prostředky na pohonné hmoty a údržbu, neboť získali dvě 
hasičská vozidla, se kterými se při tvorbě rozpočtu města 
nepočítalo. Tlumočil poděkování hasičů ze Záhlinic, kteří 
dostali pět zásahových obleků včetně helem. Starosta 
Hulína členy sboru ujistil, že v rozpočtových opatřeních se 
počítá s posílením kapitoly na provozní náklady a na do-
vybavení hasičského vozidla naběrákem.

 Občané se na zastupitelstvu zajímali, jak bude vypadat 
stavba připravovaných silničních spojení. Vedoucí Stavebního 
úřadu Hulín Ing. J. Šašková uvedla, že aktuální informace 
jsou uveřejněny na internetových stránkách města Hulína 
i se schématy stavby. Mapy jsou k dispozici k nahlédnutí 
na stavebním úřadě. Čtenářům Hulíňanu vycházíme vstříc 
a mapy, které vyznačují současnou i plánovanou výstavbu 
v lokalitě Hulína, zveřejňujeme uvnitř tohoto čísla.

  Členy společenství vlastníků z Wolkerovy ulice zajímalo, 
jak bude město řešit bývalou kotelnu a zda má v plánu 
opravit před domem propadlý chodník, který je v havarij-
ním stavu. Podle slov místostarosty Petra Poláka již vodaři 
situaci na místě prověřili a zjistili, že k úniku vody nedochází. 
Na opravě chodníku se už pracuje. V přístavku u kotelny je 
funkční regulační stanice a s plynárnami je domluvené, že ji 
odtlakují a firma SATE pak přístavek odbourá. Případné za-
teplení by mělo společenství řešit v součinnosti s městem. 

 Zastupitelé na své řádné schůzi schválili poskytnutí dotace 
neziskové organizaci SK Spartak Hulín ve výši 65.000,- Kč a TJ 

Sokol Záhlinice ve výši 40.000,- Kč. Schválili také navýšení 
neinvestičního příspěvku pro Kulturní klub Hulín, příspěvko-
vou organizaci, o 30.000,- Kč na obnovu knihovního fondu 
a o  5.000,- Kč na činnost mažoretek. Dalších 10.000,- Kč bylo 
na zastupitelstvu schváleno pro navýšení neinvestičního 
příspěvku pro Středisko pro volný čas dětí a mládeže Hulín, 
příspěvkovou organizaci, na oslavy Dne dětí, rybářské závo-
dy, Hulínského vandráčka a rybářské soustředění.

 Ve čtvrtek 19. června byl zahájen provoz letního kou-
paliště. Vstupné na koupališti pro dospělé a mládež nad  
15 let činí od 10 hodin 40,- Kč, od 14 hodin 35,- Kč a od  
17 hodin 30,- Kč. Děti od 6 - 15 let: od 10 hodin 25,- Kč, 
od 14 hodin 20,- Kč a od 17 hodin 15,- Kč. Děti do 6 let 
v doprovodu mají vstup zdarma. Večerní koupání bude 
za 30,- Kč a hromadné vstupy, což je skupina nad 10 osob, 
pro školy, mentálně a tělesně postižené a zotavovací akce 
pro děti a mládež budou po 15,- Kč/osobu.  

 Zastupitelstvo Města Hulína se na své řádné schůzi  
12. června zabývalo mimo jiné také změnou územního 
plánu. Zadání změny zahrnuje i zrušení tzv. křížku nad 
černou stavbou v Chrášťanech. Podle právníků, které 
v této souvislosi zástupci města požádali o posouzení, 
by se na tuto stavbu mělo pohlížet jako na neoprávně-
nou. Pro schválení změny Územního plánu bylo 15 ze 16 
přítomných zastupitelů. Toto schválení ovšem požaduje 
od navrhovatele úhradu nákladů na pořízení změny. 
Protože jde o černou stavbu v Chrášťanech, která se stala 
vleklým a dosud nevyřešeným problémem, ve snaze vy-
loučit podjatost zasáhl do toho Krajský úřad Zlín a pověřil 
rozhodnutím v této věci Stavební úřad Holešov.



Hulíňan     6 - 7/2008

8

Z RADNICE

Nový stavební zákon v praxi 

(Dokončení)
 Závěrečný článek k novému stavebnímu zákonu patří odstraňování staveb, terénních úprav 

a zařízení a především povinnostem projektanta, stavebníka, stavbyvedoucího, stavebního dozoru, 
vlastníka stavby a zařízení.

ODSTRAŇOVÁNÍ STAVEB, TERÉNNÍCH ÚPRAV 
A ZAŘÍZENÍ

Řádně doložený záměr odstranit stavbu, s výjimkou 
staveb, které ke své realizaci nevyžadovaly povolení ani 
ohlášení (tj. staveb uvedených v § 103 stavebního záko-
na), a záměr odstranit jakoukoliv stavbu, v níž je přítomen 
azbest, je vlastník stavby povinen ohlásit stavebnímu 
úřadu. Stavbu pak lze odstranit, pokud stavební úřad 
do 30 dnů ode dne ohlášení takového záměru nesdělí, 
že k odstranění je třeba povolení.

Pokud stavební úřad stavebníkovi sdělí, že stavbu 
lze odstranit jen na základě povolení, určí současně, jaké 
podklady je třeba doplnit. Dnem jejich předložení staveb-
nímu úřadu je zahájeno řízení, v jehož závěru je vydáno 
povolení k odstranění stavby formou rozhodnutí.

Vlastník stavby odpovídá za to, že odstranění stavby 
bude provedeno stavebním podnikatelem. Stavbu, která 
k uskutečnění nevyžaduje stavební povolení, může její 
vlastník odstranit svépomocí, pokud zajistí provádění 
stavebního dozoru. U staveb, v nichž je přítomen azbest, 
zajistí provádění dozoru osobou, která má oprávnění 
pro odborné vedení provádění stavby podle zvláštního 
právního předpisu.

Odstranění terénních úprav a zařízení nevyžaduje 
ohlášení, pokud stavební úřad ve stavebním povolení 
nestanovil jinak. 

Pokud se ohlášený záměr odstranit stavbu, terénní 
úpravy nebo udržovací práce týkají nemovitosti, která 
není kulturní památkou, ale je v památkové rezervaci, 
památkové zóně nebo ochranném pásmu nemovité 
kulturní památky, nemovité národní kulturní památky, 
památkové rezervace nebo památkové zóny, a závaz-
né stanovisko orgánu státní památkové péče stanoví 

podmínky pro provedení tohoto záměru, lze takovou 
stavbu, terénní úpravy nebo zařízení odstranit jen 
na základě povolení.

Tolik stručné nastínění některých základních postu-
pů podle nového stavebního zákona, s nimiž přicházíme 
denně do styku. Zákon je však mnohem obsáhlejší; celé 
znění zákona je k nahlédnutí i na webových stránkách 
města Hulína (cesta: www.hulin.cz - Radnice – Městský 
úřad – Stavební úřad).

Na závěr povídání o novém stavebním zákoně se ještě 
seznámíme s povinnostmi projektanta, stavebníka, stavby-
vedoucího, stavebního dozoru, vlastníka stavby a zařízení, 
neboť zákon na ně klade velmi vysoké nároky:

PROJEKTANT ODPOVÍDÁ
za správnost, celistvost a úplnost jím zpracované do-
kumentace pro vydání územního rozhodnutí, 
za respektování požadavků z hlediska ochrany veřej-
ných zájmů a za jejich koordinaci,
za správnost, celistvost, úplnost a bezpečnost stavby 
provedené podle jím zpracované projektové dokumen-
tace a proveditelnost stavby podle této dokumentace, 
za technickou a ekonomickou úroveň projektu techno-
logického zařízení, včetně vlivů na životní prostředí.

PROJEKTANT JE POVINEN
dbát právních předpisů a působit v součinnosti s pří-
slušnými orgány územního plánování a dotčenými 
orgány,
dbát právních předpisů a obecných požadavků na výstav-
bu, vztahujících se ke konkrétnímu stavebnímu záměru, 
vypracovávat statické, popřípadě jiné výpočty tak, aby 
byly kontrolovatelné, 
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do 30 dnů ode dne ohlášení takového záměru nesdělí, 
že k odstranění je třeba povolení.

Pokud stavební úřad stavebníkovi sdělí, že stavbu 
lze odstranit jen na základě povolení, určí současně, jaké 
podklady je třeba doplnit. Dnem jejich předložení staveb-
nímu úřadu je zahájeno řízení, v jehož závěru je vydáno 
povolení k odstranění stavby formou rozhodnutí.
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k uskutečnění nevyžaduje stavební povolení, může její 
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stavebního dozoru. U staveb, v nichž je přítomen azbest, 
zajistí provádění dozoru osobou, která má oprávnění 
pro odborné vedení provádění stavby podle zvláštního 
právního předpisu.

Odstranění terénních úprav a zařízení nevyžaduje 
ohlášení, pokud stavební úřad ve stavebním povolení 
nestanovil jinak. 

Pokud se ohlášený záměr odstranit stavbu, terénní 
úpravy nebo udržovací práce týkají nemovitosti, která 
není kulturní památkou, ale je v památkové rezervaci, 
památkové zóně nebo ochranném pásmu nemovité 
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památkové rezervace nebo památkové zóny, a závaz-
né stanovisko orgánu státní památkové péče stanoví 

podmínky pro provedení tohoto záměru, lze takovou 
stavbu, terénní úpravy nebo zařízení odstranit jen 
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Tolik stručné nastínění některých základních postu-
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seznámíme s povinnostmi projektanta, stavebníka, stavby-
vedoucího, stavebního dozoru, vlastníka stavby a zařízení, 
neboť zákon na ně klade velmi vysoké nároky:
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za správnost, celistvost a úplnost jím zpracované do-
kumentace pro vydání územního rozhodnutí, 
za respektování požadavků z hlediska ochrany veřej-
ných zájmů a za jejich koordinaci,
za správnost, celistvost, úplnost a bezpečnost stavby 
provedené podle jím zpracované projektové dokumen-
tace a proveditelnost stavby podle této dokumentace, 
za technickou a ekonomickou úroveň projektu techno-
logického zařízení, včetně vlivů na životní prostředí.

PROJEKTANT JE POVINEN
dbát právních předpisů a působit v součinnosti s pří-
slušnými orgány územního plánování a dotčenými 
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byly kontrolovatelné, 
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přizvat ke zpracování částí projektové dokumentace, 
k nimž není způsobilý sám, osobu s oprávněním pro 
příslušný obor nebo specializaci, která za jí zpracovaný 
návrh odpovídá.

Dokumentaci některých zákonem daných ohla-
šovaných staveb může kromě projektanta zpracovat 
též osoba, která má vysokoškolské vzdělání stavebního 
nebo architektonického směru anebo střední vzdělání 
stavebního směru s maturitní zkouškou a alespoň 3 roky 
praxe v projektování staveb. 

STAVEBNÍK 
je při provádění staveb a jejich změn, a to i těch, které 
nevyžadují stavební povolení nebo u jiného obdobné-
ho záměru, například u zřízení reklamního zařízení, 
povinen zejména 

dbát na řádnou přípravu a provádění stavby, přitom 
musí mít na zřeteli zejména ochranu života a zdraví 
osob nebo zvířat, ochranu životního prostředí a ma-
jetku, i šetrnost k sousedství
opatřit předepsanou dokumentaci - vyžaduje-li zákon 
zpracování projektové dokumentace osobou k  tomu 
oprávněnou, je stavebník povinen zajistit zpracování 
projektové dokumentace takovou osobou, pokud nemá 
potřebné oprávnění sám,
u staveb prováděných svépomocí uvést do souladu 
prostorové polohy stavby s ověřenou projektovou do-
kumentací,
v dostatečném předstihu informovat o zahájení prací 
na stavbách osvobozených od povolení osoby těmito 
pracemi přímo dotčené,

Při provádění stavby, pokud vyžadovala stavební 
povolení nebo ohlášení stavebnímu úřadu, je stavebník 
povinen

oznámit stavebnímu úřadu předem termín zahájení 
stavby, název a sídlo stavebního podnikatele, který bude 
stavbu provádět, u svépomocné formy výstavby jméno 
a příjmení stavbyvedoucího nebo osoby, která bude vy-
konávat stavební dozor; změny v těchto skutečnostech 
musí oznámit stavebnímu úřadu neprodleně,

před zahájením stavby umístit na viditelném mís-
tě u vstupu na staveniště štítek o povolení stavby 
a ponechat jej tam až do dokončení stavby, případně 
do vydání kolaudačního souhlasu; rozsáhlé stavby se 
mohou označit jiným vhodným způsobem s uvedením 
údajů ze štítku,
zajistit, aby na stavbě nebo na staveništi byla k dispo-
zici ověřená dokumentace stavby a všechny doklady 
týkající se prováděné stavby nebo její změny, popřípadě 
jejich kopie, 
ohlašovat stavebnímu úřadu fáze výstavby podle plánu 
kontrolních prohlídek stavby, umožnit provedení kon-
trolní prohlídky, a pokud tomu nebrání vážné důvody, 
této prohlídky se zúčastnit,
ohlásit stavebnímu úřadu neprodleně po jejich zjištění 
závady na stavbě, které ohrožují životy a zdraví osob, 
nebo bezpečnost stavby; tuto povinnost má stavebník 
i u staveb, které lze podle stavebního zákona realizovat 
bez povolení či ohlášení (§ 103).

U stavby financované z veřejného rozpočtu, kterou 
provádí stavební podnikatel jako zhotovitel, je stavebník 
povinen zajistit technický dozor stavebníka nad prováděním 
stavby. Pokud projektovou dokumentaci pro tuto stavbu 
může zpracovat jen osoba oprávněná podle zvláštního práv-
ního předpisu, zajistí stavebník autorský dozor projektanta, 
popřípadě hlavního projektanta nad souladem prováděné 
stavby s ověřenou projektovou dokumentací.

STAVBYVEDOUCÍ JE POVINEN
řídit provádění stavby v souladu s rozhodnutím nebo 
jiným opatřením stavebního úřadu a s ověřenou pro-
jektovou dokumentací, 
zajistit dodržování povinností k ochraně života, zdraví, 
životního prostředí a bezpečnosti práce vyplývajících 
ze zvláštních právních předpisů, 
zajistit řádné uspořádání staveniště a provoz na něm 
a dodržení obecných požadavků na výstavbu, popřípa-
dě jiných technických předpisů a technických norem,
v případě existence staveb technické infrastruktury 
v místě stavby je povinen zajistit vytýčení tras technické 
infrastruktury v místě jejich střetu se stavbou,
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působit k odstranění závad při provádění stavby,
neprodleně oznámit stavebnímu úřadu závady, které 
se nepodařilo odstranit při vedení stavby, 
vytvářet podmínky pro kontrolní prohlídku stavby, 
spolupracovat s osobou vykonávající technický dozor 
stavebníka nebo autorský dozor projektanta, pokud 
jsou zřízeny, a s koordinátorem bezpečnosti a ochrany 
zdraví při práci, působí-li na staveništi.

OSOBA VYKONÁVAJÍCÍ STAVEBNÍ DOZOR 
odpovídá spolu se stavebníkem

za soulad prostorové polohy stavby s ověřenou doku-
mentací, 
za dodržení obecných požadavků na výstavbu, 
za bezbariérové užívání stavby a jiných technických 
předpisů,
za dodržení rozhodnutí a jiných opatření vydaných 
k uskutečnění stavby

Sleduje způsob a postup provádění stavby, zejména
bezpečnost instalací a provozu technických zařízení 
na staveništi, 
vhodnost ukládání a použití stavebních výrobků, ma-
teriálů a konstrukcí,
vedení stavebního deníku nebo jednoduchého zázna-
mu o stavbě

Působí k odstranění závad při provádění stavby, a pokud 
se jí nepodaří takové závady v rámci vykonávání dozoru 
odstranit, oznámí je neprodleně stavebnímu úřadu.

VLASTNÍK STAVBY A ZAŘÍZENÍ JE POVINEN 
udržovat stavbu a zařízení v řádném stavu po celou 
dobu její existence, 

neprodleně ohlásit stavebnímu úřadu závady na stavbě, 
které ohrožují životy či zdraví osob nebo zvířat, 
umožnit kontrolní prohlídku stavby a zařízení, a pokud 
tomu nebrání vážné důvody, této prohlídky se zúčastnit, 
uchovávat stavební deník po dobu 10 let od vydání ko-
laudačního souhlasu, popřípadě od dokončení stavby, 
pokud se kolaudační souhlas nevyžaduje, 
uchovávat po celou dobu trvání stavby dokumentaci 
jejího skutečného provedení, rozhodnutí, osvědčení, 
souhlasy, ověřenou projektovou dokumentaci, popřípa-
dě jiné důležité doklady týkající se stavby a zařízení.

PRÁVNICKÉ A FYZICKÉ OSOBY 
podnikající ve výstavbě a vlastníci staveb jsou po-
vinni bezodkladně ohlašovat ministerstvu a příslušnému 
stavebnímu úřadu havárie a často se opakující poruchy 
staveb a výsledky šetření jejich příčin, došlo-li při nich 
ke ztrátám na životech, k ohrožení životů osob nebo 
ke značným škodám.

Jistě každý uzná, že stavební zákon je opravdu 
normou velmi složitou, jak bylo uvedeno již v březno-
vém Hulíňanu. Jistou útěchou by však mohl být fakt, 
že Ministerstvo pro místní rozvoj ČR pracuje na jeho 
novelách. 

Novelou stavebního zákona, která vyšla v minu-
lých dnech, došlo k odstranění nepřiměřeně tvrdých 
podmínek při umisťování, povolování a provádění plotů 
a k určitému zjednodušení dosud složitého povolování 
souborů staveb.

Jarmila Šašková
vedoucí Stavebního úřadu Městského úřadu v Hulíně

Další plány v rozvoji sociálních služebSENIOŘI

ZLÍN (Kraj) –  Střednědobý plán rozvoje sociálních 
služeb ve Zlínském kraji pro období 2009 – 2011, který  je 
zásadním strategickým dokumentem pro oblast sociálních 
služeb v regionu, projednala na svém zasedání krajská rada 
a doporučila ho ke schválení zastupitelům. Dokument je 

také nezbytnou součástí souhrnné žádosti kraje o dotace ze 
státního rozpočtu pro poskytovatele sociálních služeb. 

Základním cílem plánu je definovat takovou síť 
sociálních služeb, která je pro kraj nezbytná a kterou lze 
podporovat ze státního rozpočtu, rozpočtu Zlínského 
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ZLÍN – Zlínský kraj poskytl organizacím poskytujícím so-
ciální služby 12 milionů korun. Finanční dotace v této výši 
bude rozdělena celkem 24 subjektům poskytujícím sociální 
služby. Tento záměr projednala a doporučila ke schválení 
krajská rada. Finanční prostředky, které jsou plně poskytnuty 
z krajského rozpočtu, mají sloužit na dofinancování provozu 
organizací a poskytování těch služeb, na něž nevyčlenilo 

kraje, a také z prostředků Evropského sociálního fondu. 
Střednědobý plán se zabývá výhradně sociálními služ-
bami, které jsou poskytovány dle zákona o sociálních 
službách. Na zabezpečení stávajících sociálních služeb 
pro období 2009 – 2011 jsou předběžně predikovány 
roční náklady ve výši 1,5 až 1,6 miliardy korun. 

Střednědobý plán bude každoročně vyhodnocován 
a aktualizován formou akčních plánů, což bude umožňo-
vat jeho dílčí změny i v průběhu období 2009 – 2011.

Plán, který vznikal ve spolupráci se zástupci obcí, 
poskytovatelů sociálních služeb a lidí, kteří tyto služby 
využívají, zpracoval Zlínský kraj jako návrh dokumentu, 
kterým se bude v letech 2009 – 2011 řídit financování 
sociálních služeb na celém území regionu. 

„Střednědobý plán rozvoje sociálních služeb 
ve Zlínském kraji pro toto období je zcela zásadním 

strategickým dokumentem pro oblast sociálních služeb. 
Vymezuje síť sociálních služeb, která je pro kraj nezbytná 
a kterou je žádoucí podporovat finančními prostředky 
především ze státního rozpočtu, ale například také ze 
Strukturálních fondů Evropské unie,“ objasnila Hana 
Příleská, radní Zlínského kraje pro sociální věci.

Na tvorbě dokumentu se podle ní podílelo v rámci 
pracovních skupin celkem 85 osob. 

„Zpracování plánu bylo pro úřad mimořádně ná-
ročným úkolem, a to nejen z důvodu zapojení vysokého 
počtu subjektů do jeho tvorby. Komplikací byla také 
neexistence metodiky pro zpracování tohoto typu doku-
mentu a krátké období, v němž funguje oblast sociálních 
služeb podle nového zákona o sociálních službách,“ 
doplnil Vladimír Zejdl, vedoucí odboru sociálních věcí 
a zdravotnictví. 

Na sociální služby 12 milionů korun

Já už příspěvek na péči mám

veškeré prostředky Ministerstvo práce a sociálních věcí ČR. 
Organizace z regionu žádaly v grantovém systému minister-
stva celkem o 542,5 milionu korun, získaly však pouze 486,3 
milionu korun. Hejtman Libor Lukáš již ministra dopisem 
požádal o navýšení dotace alespoň o 37 milionů korun, ale 
protože kraj na tuto žádost prozatím nemá reakci, rozhodl se 
alespoň částečně pomoci organizacím ze své pokladny.

 Nově zavedena státní sociální dávka, která posiluje 
finanční soběstačnost uživatele sociálních služeb, byla 
tématem minulé rubriky „Senioři“. Dozvěděli jsme se, že 
příspěvek na péči náleží těm lidem, kteří jsou s ohledem 
na svůj nepříznivý zdravotní stav závislí na pomoci jiného 
člověka. Tento příspěvek patří pouze tomu seniorovi, o kte-
rého pečujeme a ne tomu, kdo služby vykonává. Je proto jen 
na něm,  komu kterou práci související s péči o něj svěří.

Dnes už víme, že o příspěvek lze požádat na obec-
ním úřadě obce s rozšířenou působností, což je v případě 

žadatelů z Hulína MěÚ Kromeříž. Pokud si s čímkoliv 
neumíte poradit, obraťte se na referentku sociálního 
a školského odboru MěÚ v Hulíně Jiřinu Floriánovou, která 
vám ráda a kompetentně poradí. U ní lze získat i tiskopis 
žádosti o příspěvek na péči.

Lehká závislost u osoby starší osmnácti let je zařazena 
do stupně I. a výše příspěvku je 2 tisíce korun. Zajímalo nás, 
jak s těmito prostředky umí naložit jedna ze seniorek, která 
tuto dávku pobírá a bydlí v nejmenovaném DPS v Hulíně. Je jí 
už bezmála devadesát let a na cizí pomoci je závislá prakticky 
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ve všem. „Není prakticky dne, kdy bych se bez pomoci své 
snachy obešla. Začíná to přípravou snídaně. Potřebuji pomoci 
při osobní hygieně, při oblékání,“ říká. „Jsem ráda, že ji mám 
a že bydlí dost blízko, takže může ke mně přijít třikrát za den. 
Obědy si nechávám vozit, ale stejně potřebuji ke všemu 
pomoc. Nemluvě o nákupech, úklidu, praní a žehlení prádla 
či doprovodu k lékaři. Stáří je mnohdy velmi nemilosrdné. 
Nejenže s ním ubývá sil, ale někdy si člověk zoufá, když si 
uvědomí, co všechno už sám nezvládne.“

Dva tisíce korun jsou sice pro tuto ženu velkou 
podporou, ale pokud by měla za všechny zmíněné služby 
zaplatit někomu cizímu, by jí nestačily. Mnohdy je třeba 
odpočítat několik bankovek z důchodu a i ten, zejména 
u hodně starých občanů, nebývá přepychový.

„Nedovedu si představit, že bych neměl vnučku,“ 
říká důchodce, kterému je přes osmdesát let. „Pokud by 
žila manželka, asi by nebyla spokojena s tím, jak jsem si 
schopen uklidit, ale když to jde, zaplatím si radši úklidovou 
službu. Mytí oken a když je potřeba uklidit po malování, což 
už v posledních letech opravdu odbývám, nechci svěřovat 
jen vnučce. Má svou rodinu a vím, že se má co obracet. Vždyť 
moje nároky na životní potřeby jsou pořád menší. Dopřávám 
si už jen to kafíčko a dát si pivo mě už ani nenapadne. Stačí, 
když se zastaví někdo na kus řeči nebo mi přinese něco 
ke čtení. Ty dva tisíce korun nejsou zas tolik, abych se mohl 
rozhazovat, ale prozatím mi náklady na zmíněné služby 
alespoň částečně pokryjí.“

A. Škarpichová

Stávka učitelů Hulín neobešlaDĚNÍ VE MĚSTĚ
Červnová celostátní stávka učitelů se nevyhnula 

ani Hulínu. Těm, kteří mají školou povinné děti, nepro-
zradíme nic nového, když řekneme, že se přece jen obešla 
bez vážnějších komplikací. Učitelé, poučeni předchozí 
stávkou, přece jen udělali příslušné kroky, aby zejména 
děti 1. stupně nebyly odkázány na pomoc příbuzenstva či 
nedejbůh aby zůstaly doma bez dozoru. Určitě mnohým 
rodičům život stávka zkomplikovala, ale tentokrát ales-
poň měli na výběr: Školní družina byla otevřena, škola 
nakonec nabídla i provoz ve školní jídelně, ale zájem ze 
strany rodičů byl tak malý, že nemělo smysl pro tak nízký 
počet zájemců vařit.

Učitelé z hulínské Základní školy se připojili, až 
na jedenáct z nich, ke stávkujícím. Nestávkoval pouze 
ředitel školy a obě jeho zástupkyně, na 1. stupni se ne-
připojily k stávkujícím dvě učitelky, další dva nestávkující 
byli na 2. stupni. „Není to proto, že bych byla se stavem 
našeho školství spokojena,“ řekla jedna z nich. „Je toho 
hodně, co se mi nelíbí a co by se mělo rozhodně změnit, 
ale vím, že způsob, jakým svá práva stávkující učitelé 
prosazují, není zrovna nejšťastnější. Navíc ministr školství 
jen pár dní před zahájením stávky jistá opatření přijal, 
takže se dá říci, že tento protest už ztratil smysl.“

Zajímalo nás, jak se ke stávce hulínských učitelů 
staví jejich zřizovatel, jímž je Městský úřad, a tak jsme se 
na názor zeptali starosty Mgr. Romana Hozy a místosta-
rosty Petra Poláka. Shodli se v tom, že na tuto formu pro-
testu mají učitelé sice nárok, nicméně jejich požadavky 
by byly docela velkým tématem pro diskusi. 

„Jsem rád, že náš nesouhlasný postoj v době před-
chozí stávky učitelé v Hulíně akceptovali,“ řekl místosta-
rosta. „Je absurdní, aby za své rukojmí brali samotné děti, 
a proto jsem uvítal informaci o tom, že rodičům nabídli 
možnost umístit děti ve školní družině. Přišlo jich tam 
nakonec jen třináct, ale už i takto podanou pomocnou 
ruku považuji za dílčí úspěch.“

„Nemyslím si, že požadavek navýšení financí do ta-
rifních mezd je řešením,“ řekl starosta Roman Hoza, sám 
původním povoláním učitel. „Tím se totiž nic nevyřeší. 
Ty peníze by měly jít do nadtarifní složky, čili do balíku, 
z něhož mohou ředitelé škol odměňovat učitele podle 
jejich opravdových schopností a nadstandartních škol-
ních či mimoškolních aktivit. Jakmile se budou obrazně 
řečeno „sypat“ peníze všem stejně, kdy jejich jedinou 
zásluhou bude věková kategorie a výše vzdělání, na zá-
kladě kterých se do příslušné tarifní stupnice řadí, ocenění 
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skutečně kvalitní práce se učitelé nikdy nedočkají. Také 
bych byl rád, kdyby se více změn orientovalo na samotný 
systém školství. Řídicí pracovníci ve školách musí dobře 
vědět, jaké učitele zaměstnávají, čili musí jejich práci 
pečlivě kontrolovat, pozorovat, jaké výsledky dosahují, 
zda mají zájem zvyšovat svou kvalifikaci a podobně. Také 
by měli řídit školy racionálně. Při tvorbě rozvrhu pečlivě 
zvažovat, co je účelné, ekonomické a co ne. V mnoha pří-
padech, a zkušenosti to potvrzují, se ve školách naříká, jak 
chybí učitelé, na druhé straně se dělají takové kroky, které 
jejich silami plýtvají. Pro dobrého kantora by neměl být 
problém udržet pozornost pětadvaceti dětí od začátku 
do konce. Je zbytečné třídy v některých hodinách dělit, 
a přitom zaměstnávat zbytečně další síly, které se v jis-
tých časových prodlevách musí právě nezaměstnaným 
dětem věnovat. Považuji to za neodpovědné tříštění sil. 
Pokud tohle ve vedení škol ředitelé zvládnou, mohou 
odměňovat spravedlivě.“

Učitelům se vesměs nelíbilo, že ve veřejnosti panuje 
názor, který nejlépe charakterizuje věta: „Co chtějí, vždyť 
v půl druhé to ve škole zabalí a mají ještě i přes dva měsíce 
prázdnin.“ Nikdo podle nich nepochopí, že učit děti je dnes 
mnohem komplikovanější a namáhavější než v minulosti. 
Doba kantorům nepřeje, protože arogance a intolerance 
zasáhla celou společnost, školu nevyjímaje.  

Jediné se nezměnilo: Jsou učitelé skvělí, průměrní 
i špatní. Nakonec jako ve všech profesích. Jde už jen 
o to, jak je rozlišit. Ten skvělý by rozhodně měl svou 
výjimečnost poznat i na odměně. Naopak ten, který 
svou profesi odbývá, odučí si co musí a o víc se nestará, 
by měl mít ideální příležitost něco s tím udělat. Když pro 
nic jiného, tak alespoň kvůli té své tolik omílané mzdě. 
Pokud zavedeme kdekoliv rovnostářství, podpoříme 
průměrnost a nemůžeme počítat se zlepšením. Už vůbec 
ne se spokojeností.

Alžběta Škarpichová   

Slavnostní otevření atletické dráhy

Hulínský sportovní areál na Spartaku se od neděle 
15. června 2008 může oficiálně pyšnit jedním ze čtyř nej-
kvalitnějších lehkoatletických areálů Zlínského kraje. 

Radostné události přihlíželi Josef Smýkal (poslanec 
za ČSSD), Mgr. Josef Slovák (radní Zlínského kraje pro škol-
ství, mládež a sport), zástupci atletického svazu, zástupci 
hulínské radnice, zastupitelé města a další hosté.

Slavnostnímu přestřižení pásky přihlížely zástupy 
nejen sportovně založených občanů Hulína a blízkého 
okolí, ale i malí fotbalisté místního Spartaku, zástupci 
hulínských mužských fotbalových klubů i mladí atleti 
z celého Zlínského kraje. Ti všichni zahájili provoz nové 
atletické dráhy čestným kolečkem za doprovodu hulín-
ských mažoretek a dechové hudby Morava. Poté měli 

možnost na vlastní oči vidět a nasát atmosféru lehko-
atletických závodů, jejichž součástí byly závody v běhu, 
v hodu a ve skoku do písku. A ti, kteří nepospíchali domů, 
mohli fandit při fotbalovém turnaji žáků na umělé trávě 
nebo se s dětmi zapojit do zábavných stanovišť.

Atletická dráha byla rekonstruovaná v loňském 
roce, kdy bylo vytvořeno zcela nové travnaté hřiště 
včetně drenážního a zavlažovacího systému a přilehlé 
atletické dráhy s lehkoatletickými sektory. Celkovou re-
konstrukci, která byla téměř plně financovaná ze státního 
rozpočtu, provedla firma EKKL z Kroměříže.

Libor Pecháček
Fotoreportáž uvnitř čísla
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ve všem. „Není prakticky dne, kdy bych se bez pomoci své 
snachy obešla. Začíná to přípravou snídaně. Potřebuji pomoci 
při osobní hygieně, při oblékání,“ říká. „Jsem ráda, že ji mám 
a že bydlí dost blízko, takže může ke mně přijít třikrát za den. 
Obědy si nechávám vozit, ale stejně potřebuji ke všemu 
pomoc. Nemluvě o nákupech, úklidu, praní a žehlení prádla 
či doprovodu k lékaři. Stáří je mnohdy velmi nemilosrdné. 
Nejenže s ním ubývá sil, ale někdy si člověk zoufá, když si 
uvědomí, co všechno už sám nezvládne.“

Dva tisíce korun jsou sice pro tuto ženu velkou 
podporou, ale pokud by měla za všechny zmíněné služby 
zaplatit někomu cizímu, by jí nestačily. Mnohdy je třeba 
odpočítat několik bankovek z důchodu a i ten, zejména 
u hodně starých občanů, nebývá přepychový.

„Nedovedu si představit, že bych neměl vnučku,“ 
říká důchodce, kterému je přes osmdesát let. „Pokud by 
žila manželka, asi by nebyla spokojena s tím, jak jsem si 
schopen uklidit, ale když to jde, zaplatím si radši úklidovou 
službu. Mytí oken a když je potřeba uklidit po malování, což 
už v posledních letech opravdu odbývám, nechci svěřovat 
jen vnučce. Má svou rodinu a vím, že se má co obracet. Vždyť 
moje nároky na životní potřeby jsou pořád menší. Dopřávám 
si už jen to kafíčko a dát si pivo mě už ani nenapadne. Stačí, 
když se zastaví někdo na kus řeči nebo mi přinese něco 
ke čtení. Ty dva tisíce korun nejsou zas tolik, abych se mohl 
rozhazovat, ale prozatím mi náklady na zmíněné služby 
alespoň částečně pokryjí.“

A. Škarpichová

Stávka učitelů Hulín neobešlaDĚNÍ VE MĚSTĚ
Červnová celostátní stávka učitelů se nevyhnula 

ani Hulínu. Těm, kteří mají školou povinné děti, nepro-
zradíme nic nového, když řekneme, že se přece jen obešla 
bez vážnějších komplikací. Učitelé, poučeni předchozí 
stávkou, přece jen udělali příslušné kroky, aby zejména 
děti 1. stupně nebyly odkázány na pomoc příbuzenstva či 
nedejbůh aby zůstaly doma bez dozoru. Určitě mnohým 
rodičům život stávka zkomplikovala, ale tentokrát ales-
poň měli na výběr: Školní družina byla otevřena, škola 
nakonec nabídla i provoz ve školní jídelně, ale zájem ze 
strany rodičů byl tak malý, že nemělo smysl pro tak nízký 
počet zájemců vařit.

Učitelé z hulínské Základní školy se připojili, až 
na jedenáct z nich, ke stávkujícím. Nestávkoval pouze 
ředitel školy a obě jeho zástupkyně, na 1. stupni se ne-
připojily k stávkujícím dvě učitelky, další dva nestávkující 
byli na 2. stupni. „Není to proto, že bych byla se stavem 
našeho školství spokojena,“ řekla jedna z nich. „Je toho 
hodně, co se mi nelíbí a co by se mělo rozhodně změnit, 
ale vím, že způsob, jakým svá práva stávkující učitelé 
prosazují, není zrovna nejšťastnější. Navíc ministr školství 
jen pár dní před zahájením stávky jistá opatření přijal, 
takže se dá říci, že tento protest už ztratil smysl.“

Zajímalo nás, jak se ke stávce hulínských učitelů 
staví jejich zřizovatel, jímž je Městský úřad, a tak jsme se 
na názor zeptali starosty Mgr. Romana Hozy a místosta-
rosty Petra Poláka. Shodli se v tom, že na tuto formu pro-
testu mají učitelé sice nárok, nicméně jejich požadavky 
by byly docela velkým tématem pro diskusi. 

„Jsem rád, že náš nesouhlasný postoj v době před-
chozí stávky učitelé v Hulíně akceptovali,“ řekl místosta-
rosta. „Je absurdní, aby za své rukojmí brali samotné děti, 
a proto jsem uvítal informaci o tom, že rodičům nabídli 
možnost umístit děti ve školní družině. Přišlo jich tam 
nakonec jen třináct, ale už i takto podanou pomocnou 
ruku považuji za dílčí úspěch.“

„Nemyslím si, že požadavek navýšení financí do ta-
rifních mezd je řešením,“ řekl starosta Roman Hoza, sám 
původním povoláním učitel. „Tím se totiž nic nevyřeší. 
Ty peníze by měly jít do nadtarifní složky, čili do balíku, 
z něhož mohou ředitelé škol odměňovat učitele podle 
jejich opravdových schopností a nadstandartních škol-
ních či mimoškolních aktivit. Jakmile se budou obrazně 
řečeno „sypat“ peníze všem stejně, kdy jejich jedinou 
zásluhou bude věková kategorie a výše vzdělání, na zá-
kladě kterých se do příslušné tarifní stupnice řadí, ocenění 
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skutečně kvalitní práce se učitelé nikdy nedočkají. Také 
bych byl rád, kdyby se více změn orientovalo na samotný 
systém školství. Řídicí pracovníci ve školách musí dobře 
vědět, jaké učitele zaměstnávají, čili musí jejich práci 
pečlivě kontrolovat, pozorovat, jaké výsledky dosahují, 
zda mají zájem zvyšovat svou kvalifikaci a podobně. Také 
by měli řídit školy racionálně. Při tvorbě rozvrhu pečlivě 
zvažovat, co je účelné, ekonomické a co ne. V mnoha pří-
padech, a zkušenosti to potvrzují, se ve školách naříká, jak 
chybí učitelé, na druhé straně se dělají takové kroky, které 
jejich silami plýtvají. Pro dobrého kantora by neměl být 
problém udržet pozornost pětadvaceti dětí od začátku 
do konce. Je zbytečné třídy v některých hodinách dělit, 
a přitom zaměstnávat zbytečně další síly, které se v jis-
tých časových prodlevách musí právě nezaměstnaným 
dětem věnovat. Považuji to za neodpovědné tříštění sil. 
Pokud tohle ve vedení škol ředitelé zvládnou, mohou 
odměňovat spravedlivě.“

Učitelům se vesměs nelíbilo, že ve veřejnosti panuje 
názor, který nejlépe charakterizuje věta: „Co chtějí, vždyť 
v půl druhé to ve škole zabalí a mají ještě i přes dva měsíce 
prázdnin.“ Nikdo podle nich nepochopí, že učit děti je dnes 
mnohem komplikovanější a namáhavější než v minulosti. 
Doba kantorům nepřeje, protože arogance a intolerance 
zasáhla celou společnost, školu nevyjímaje.  

Jediné se nezměnilo: Jsou učitelé skvělí, průměrní 
i špatní. Nakonec jako ve všech profesích. Jde už jen 
o to, jak je rozlišit. Ten skvělý by rozhodně měl svou 
výjimečnost poznat i na odměně. Naopak ten, který 
svou profesi odbývá, odučí si co musí a o víc se nestará, 
by měl mít ideální příležitost něco s tím udělat. Když pro 
nic jiného, tak alespoň kvůli té své tolik omílané mzdě. 
Pokud zavedeme kdekoliv rovnostářství, podpoříme 
průměrnost a nemůžeme počítat se zlepšením. Už vůbec 
ne se spokojeností.

Alžběta Škarpichová   

Slavnostní otevření atletické dráhy

Hulínský sportovní areál na Spartaku se od neděle 
15. června 2008 může oficiálně pyšnit jedním ze čtyř nej-
kvalitnějších lehkoatletických areálů Zlínského kraje. 

Radostné události přihlíželi Josef Smýkal (poslanec 
za ČSSD), Mgr. Josef Slovák (radní Zlínského kraje pro škol-
ství, mládež a sport), zástupci atletického svazu, zástupci 
hulínské radnice, zastupitelé města a další hosté.

Slavnostnímu přestřižení pásky přihlížely zástupy 
nejen sportovně založených občanů Hulína a blízkého 
okolí, ale i malí fotbalisté místního Spartaku, zástupci 
hulínských mužských fotbalových klubů i mladí atleti 
z celého Zlínského kraje. Ti všichni zahájili provoz nové 
atletické dráhy čestným kolečkem za doprovodu hulín-
ských mažoretek a dechové hudby Morava. Poté měli 

možnost na vlastní oči vidět a nasát atmosféru lehko-
atletických závodů, jejichž součástí byly závody v běhu, 
v hodu a ve skoku do písku. A ti, kteří nepospíchali domů, 
mohli fandit při fotbalovém turnaji žáků na umělé trávě 
nebo se s dětmi zapojit do zábavných stanovišť.

Atletická dráha byla rekonstruovaná v loňském 
roce, kdy bylo vytvořeno zcela nové travnaté hřiště 
včetně drenážního a zavlažovacího systému a přilehlé 
atletické dráhy s lehkoatletickými sektory. Celkovou re-
konstrukci, která byla téměř plně financovaná ze státního 
rozpočtu, provedla firma EKKL z Kroměříže.

Libor Pecháček
Fotoreportáž uvnitř čísla
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Potíže s vodou v Záhlinicích trvají

Ocenění nejlepších firem v kraji

Obyvatelé místní části Hulína Záhlinice se už léta 
potýkají s problémy souvisejícími s pitnou vodou. Vodu 
ve studních lze ve většině případů považovat pouze 
za užitkovou a pitnou vodu si musí zajistit občané sami. 
V hospodě U Čápa bylo město v minulých letech nuceno 
obstarat dávkovač chlornanu, který je umístěn v šachtě 
studny. „Tento dávkovač sráží biologické znečištění uspo-
kojivě,"  řekla pro Hulíňan vedoucí odboru životního pro-
středí Ing. Miroslava Dvořáková.  „V kuchyni je umístěna 
úpravna vody od BEVONY za 70 000 Kč, která iontoměničem 
sráží dusičnany z 66 mg na 23 až 30 mg. Byla by schopna 
srážet koncentraci  dusičnanů i na 9 mg, ale v tom případě 
by stoupala konduktivita a fosfáty. Proto jsme to nastavili 
na 25 mg dusičnanů, což je uspokojivá hodnota.“

Každý rok se do úpravny musí dokupovat sůl 
za 4 tisíce korun, každého půl roku je třeba  měnit filtr. 
„Testy kvality vody nařízené Krajskou hygienickou stanicí 
Zlínského kraje, Zdravotní ústav Kroměříž, naše město 
stojí do 16 000 Kč ročně,“ upřesnila informaci o nákla-
dech  spojených s tímto provozem M. Dvořáková s tím, 
že část rozborů bude letos platit pronajímatel hospody 

a v příštích letech už bude muset zaplatit všechny s tím 
spojené náklady sám.

Problémy jsou s pitnou vodou i v objektu, v němž 
v Záhlinicích sídlí mateřská škola. „V tomto zařízení je pro-
blém s biologickým znečištěním vody, a proto muselo město 
do šachty studny instalovat dávkovač chlornanu. Ve sklepě 
je umístěna UV lampa, která dál vodu desinfikuje. Uvnitř 
budovy jsou staré rozvody vody, což situaci jen komplikuje“ 
řekla M. Dvořáková.

Město má eminentní zájem tyto objekty provozovat, 
proto nákladů na úpravny pitné vody nelituje. Definitivním 
řešením je ovšem vybudování vodovodu, o kterém se 
mluví již mnoho let a termín jeho realizace souvisí s po-
stupující výstavbou silniční sítě. Konkrétně připravovaným 
budováním rychlostní komunikace R 55.

Momentálně probíhá stavební řízení a pokračují 
jednání s majiteli pozemků. Jakmile bude vše majet-
koprávně vyřešené, požádá Město Hulín Ministerstvo 
zemědělství ČR o státní dotaci. To znamená, že by nemělo 
nic bránit tomu, aby byla stavba vodovodu pro Záhlinice 
a Chrášťany zahájena již v roce 2009.  (aš)  

ZLÍN (Kraj) – Vyhlášení čtvrtého ročníku soutěže 
Top 10 firem Zlínského kraje se uskutečnilo ve Zlíně. 
Za účasti významných osobností byly předány zástupcům 
firem, které zvítězily v jednotlivých kategoriích, originální 
trofeje. Skleněné ceny, jejichž výtvarný návrh vytvořil 
mladý designér Martin Žampach, symbolizují vícestup-
ňovou cestu k úspěchu i podnikatelské riziko. 

Soutěž Top 10 firem Zlínského kraje zajišťovali 
studenti Fakulty multimediálních komunikací Univerzity 
Tomáše Bati ve Zlíně na základě informací získaných 

výzkumem, který probíhá mezi laickou i odbornou 
veřejností. Studenti se tak podílejí na  ocenění nejú-
spěšnějších firem Zlínského kraje, rozvoji spolupráce 
komerční, akademické a správní sféry, a také posílení 
univerzitních vztahů s firmami Zlínského kraje. V rámci 
letošního ročníku soutěže byl také proveden výzkum 
mezi studenty zlínské univerzity sledující jejich názor 
na budoucí profesní kariéru. Mezi TOP 10 nejobdivova-
nějších firem zařadili odborníci v oboru elektrotechnický 
průmysl, elektronické obory a služby IT hulínskou firmu  
NWT COMPUTER, s.r.o.
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Prospěšná spolupráce s městy

PODĚKOVÁNÍ

Firmy si v regionu budují dobré sousedské vztahy. A rozdávají desetitisíce

Spolupráce se zájmovými organizacemi i jinými 
partnery v regionu patří již delší dobu k jakémusi „fi-
remnímu bontonu“. Dá se říct, že podpora veřejného dění 
nebo vylepšování infrastruktury obcí, kde společnosti 
sídlí, se podnikatelům vrací v podobě spokojenějších 
a oddanějších zaměstnanců, větší vstřícnosti lokálních 
politiků a dokonce většího respektu konkurence.

„Průzkumy prováděné v Kanadě dokázaly, že ve fir-
mách, které jsou společensky zodpovědné a vstřícné, jsou 
zaměstnanci loajálnější. Jejich zaměstnanecký poměr 
trvá v průměru o osmnáct měsíců déle, a také méně 
stonají,“ vysvětlovala Leonie Oostendorp z holandské 
neziskové organizace CIVIQ, když zavítala na kroměříž-
skou konferenci věnovanou právě tématu společenské 
odpovědnosti firem. 

Své benefiční programy mají i společnosti v našem 
blízkém okolí. Jednou z nich je Walker Pilana Magnetics 
se svým fondem pro regionální organizace a projekty. 
Na období 2007/2008 vyčlenilo vedení společnosti částku 
dvou set tisíc korun a prostředky zatím nejsou zdaleka vy-

čerpány. Nejvyšší částka – 43 tisíc korun – byla přidělena 
nadaci Altego na rehabilitaci dětí po úrazech. 

Nejvyšší příspěvek za období 2006/2007 obdržel 
od firmy fotbalový klub Spartak Hulín. Tento klub pod 
současným názvem SK Spartak Hulín funguje od roku 
2003, ale dějiny hulínského fotbalu s několika úspěšnými 
odchovanci (Zdeněk Nehoda, Radek Drulák) i „zlatými 
obdobími“ sahají mnohem dál. Vzpomeňme exhibiční 
zápasy s pozdější Slavií Praha v šedesátých letech, úspě-
chy v I. A třídě v letech osmdesátých a v novodobé historii 
několik sezon v divizi.

 „Za darovaných dvacet tisíc jsme pořídili dresy pro 
naše nejmenší hráče. Celé vyřízení bylo velice snadné, není 
třeba zpracovávat žádné projekty a složitou dokumentaci,“ 
vypověděl sportovní ředitel klubu Josef Pěnčík.

     Zamítnutí žádosti o finanční pomoc je u benefič-
ního programu Walker Pilana Magnetics ojedinělé. Může 
se ale stát, že hodnotitelé přidělí o něco menší částku, 
než o jakou veřejný subjekt žádal.

Ing. Tomáš Zmrzlík

TOS Hulín, a.s. 
– světovému výrobci svislých soustruhů

Dovolte mi, abych touto cestou poděkoval vedení 
TOS Hulín, a.s. za sponzorský dar na rekonstrukci vstupu 
a vestibulu naší školy. TOS Hulín se stal nejvýznamnějším 
sponzorem naší školy. Vážíme si podpory od tak význam-
né společnosti a děkujeme především za všechny žáky. 

Věříme, že dobré vztahy mezi TOS Hulín a ZŠ Hulín 
budou i nadále pokračovat.

Za ZŠ Hulín, Nábřeží 938
Mgr. Tomislav Kolařík

ředitel školy

Děkujeme panu Jaroslavu Šindelkovi, KAROSÁRNA 
– pneuservis Hulín, za finanční částku, která po-
slouží ke zlepšení vnitřních prostor školy.

Mgr. Ilona Herodesová
učitelka výtvarné výchovy

Poděkování
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Sekačky letos vyjedou na krajské silnice třikrát

Záhlinice, Záhlinice...

Zlín (kraj) - Příkopy a travnaté plochy podél silnic 
II. a III. třídy budou letos vypadat určitě o něco lépe než 
v minulosti. Ředitelství silnic Zlínského kraje se totiž roz-
hodlo zadat v tomto roce trojí sečení příkopů místo v mi-
nulosti obvyklých dvou sečích. Zaplatí za to jednotlivým 
správám a údržbám silnic (SÚS) 18,2 milionu korun.

„K tomuto kroku jsme přistoupili vzhledem ke sku-
tečnosti, že tráva roste v posledních letech zpravidla rych-
leji, a proto dosavadní systém dvojího sečení pozemků 
za rok již není dostatečný. Vysoká tráva zakrývá směrové 
sloupky podél silnic i některé dopravní značky a brá-
ní řidičům v náležitém rozhledu, zejména v zatáčkách 
a na křižovatkách. Proto jsme se rozhodli přidat během 
sezony navíc ještě třetí sečení trávy,“ vysvětluje provozně-
technický náměstek ŘSZK Ing. Radek Berecka.

První sečení příkopů už je v plném proudu a bude 
dokončeno na všech komunikacích II. a III. třídy v kraji 
do konce června. Zpravidla se začíná v níže položených 
částech kraje a postupuje se až do horských lokalit, kde 
se vegetace objevuje po zimě o něco později. V červenci 
a srpnu bude probíhat druhá etapa sečení. Naposledy 
budou sekačky kosit trávu podél silnic v září a v říjnu. 

ŘSZK zadává sečení příkopů a travnatých ploch 
podél silnic v úsecích mimo obce. Na rozdíl od zimní 

údržby silnic nejsou stanoveny žádné komunikace, které 
by byly ze sečení trávy vyjmuty. Uvnitř obcí se však musí 
o sečení trávy postarat obce nebo vlastníci pozemků. 
Podle objednávky ŘSZK mají letos příslušné čtyři SÚS 
ve Zlínském kraji zajistit sečení 23 milionů metrů čtve-
rečních ploch. Posečená tráva se neodváží, ale nechává 
se na pozemcích jako hnojivo. 

Silničáři označují úseky, ve kterých se seče trá-
va, značkou Práce na silnici. Vozidlo provádějící sečení 
(obvykle traktor) je zvýrazněno blikající šipkou. „I když 
v tomto případě nebývá na silnici umístěna značka 
omezující rychlost, řidiči by měli dbát zvýšené opatrnosti 
a zpomalit. Mechanismy se sekačkou na výsuvném ra-
meni musí pomalu projet i nepřehlednými úseky, kde se 
obtížně předjíždí,“ dodal Berecka.

I když se většina příkopů vyseče především sekač-
kami, zůstávají také některá místa, kam se mechanismy 
nedostanou. Tam se následně vydají pracovníci SÚS 
s křovinořezy a dokončí seč ručně. 

Největší rozsah mívá poslední sečení trávy na pod-
zim. Tehdy se na rozdíl od předchozích dvou sečí bude 
kosit tráva například i na náspech silnic nebo na svazích 
zářezů. 

Čtenářka Hulíňanu Vlasta Motalová nás ve svém 
dopise upozornila na některá pochybení v Hulíňanu číslo 
5/2008. „Na straně 12 jsem se dočetla o novém přechodu 
v Záhlinicích. Jelikož v Záhlinicích žiji již více než 40 let, 
opravdu si nepamatuji jeho přesunutí... Hůře pohybující 
se občan a dítě se opravdu velmi těžce dostane na druhou 
stranu. Přechod byl pouze opatřen „blikátkem“, na které řidiči 
nereagují. Při vjezdu do obce není žádné upozornění na blížící 
se přechod. Tlačítka jsou umístěna nahoře a déšť a mráz je  činí  
nefunkčními. Při výjezdu autem ze Záhlinic směrem na Hulín 

nevidíte vůbec nic díky keřům. O to, aby byly vysekány, jsem 
žádala Kombyt Servis Hulín 13. 5. 2008, vše ale zůstalo bez 
odezvy,“ napsala čtenářka. „O Záhlinicích by se v Hulíňanu 
dalo psát více. Například o tom, jak se starší občané mají 
dostat k lékaři či k holiči, vždyť autobus jede pouze v době 
školy a nejede zpět. Starší a hůře se pohybující člověk cestu 
vlakem nezvládne. Děti nemají jedinou houpačku,  při cestě 
do práce Novou ulicí musíte mít náhradní obuv. Nemáme 
(nebo alespoň nejsem infomována) zdroj pitné vody...“ 
a pozvala nás, abychom  se do Záhlinic přijeli podívat.
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Do redakce přišel i další e-mail, na který se odpovídá 

mnohem hůř, neboť pod ním nebyl nikdo podepsán. 
Musím přiznat, že anonymy nemám v lásce a podle toho 
s nimi také  zacházím. Nicméně tentokrát poruším tradici. 
Anonymní sdělení mne jako šéfredaktorku Hulíňanu doslo-
va vyzývá, abych prokázala jakousi statečnost a vysvětlila, 
proč píši, že záhliničtí hasiči dostali novou Avii, když to není 
pravda, proč slibuji, že zveřejním článek o budoucnosti 
zdejšího pivovaru a pak jej v Hulíňanu nenajdou... Nejdříve 
sdělení k Avii pro dobrovolné hasiče. Jak jsem se posléze 
dozvěděla, v Záhlinicích sice negarážuje, ale kdykoliv by 
ji potřebovali, bude jim k dispozici. 

Pokud si anonymní čtenáři myslí, že do Záhlinic 
a Chrášťan se jako redaktorka nezajedu podívat, mýlí 
se. Stejně tak jako já, když jsem napsala o „posunutém“ 
přechodu. Ano, vyznačený přechod je na stejném místě, 
ale je opatřen osvětlením, což podle vlastníka silnice 

i zástupců města bezpečnost tohoto přechodu podstatně 
zlepšilo. Pokud jde o avizovaný článek o záhlinickém 
pivovaru, musím přiznat své profesionální pochybení. 
V novinářské praxi platí: Neslibuj nic, co už nemáš v šuplí-
ku! Rozhovor s novými majiteli pivovaru jsem sice pořídila, 
ale o svých záměrech mnoho neprozradili. Kdoví, možná 
i v jejich branži platí: Co nemáš v „šuplíku“, neslibuj! Proto 
mohu jen říci, že se o majetek, který se rozhodli zvelebit, 
dobře starají, postupně rekonstruují jeho jednotlivé části 
a v budově pivovaru bude i malé pivovarnické muzeum. 
Všechny exponáty, které tu hodlají umístit, by ovšem měly 
mít nějaký vztah k Záhlinicím. Škoda, že se jich zachovalo 
tak málo. Jakmile shromáždíme o plánech s pivovarem in-
formací více, nenecháme si je pro sebe. Slíbit, kdy to bude, 
už v této chvíli nemohu. Téhož dne, jak jsem naposledy 
v této místní části Hulína byla, jsem si zlomila nohu. Snad 
mi alespoň to anonymní pisatelé přičtou k dobru.

Jak projít bezpečně silnici?

Jak se dostat přes silnici? To je otázka, kterou si 
kladou v Záhlinicích všichni. Podle vyjádření vedoucího 
investičně správního odboru Zdeňka Váni osvětlení pře-
chodu tomu napomáhá. Tvrzení, že v zimě vlivem počasí 
osvětlení není funkční, vyvrátil s tím, že žádná taková 
porucha nahlášena nebyla. 

Škoda, že řidiči motorových vozidel projíždějící 
Záhlinicemi nerespektují základní pravidla silničního 
provozu. Tabule s označením obce by automaticky měla 
předznamenat, že je třeba snížit rychlost na 50 km v ho-
dině. Hned za ní je další tabule, která upozorňuje na úsek 
měřený radarem. Nic naplat, tabulkami auta nepřibrzdí-
me. Pokud chceme ve zdraví v obci projít silnicí, nesmíme 
mít berle, musíme být pohotoví, dobře vidět, mít dobrý 

vjezd... ...výjezd
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odhad... a také trochu štěstí, že se nám podaří najít mezi 
kolonami aut dostatečně velkou skulinu. 

Ano, zní to jako černý humor, ale prozatím jiné 
řešení není. Toho se snad v Záhlinicích dočkáme až tehdy, 

kdy bude vybudována rychlostní komunikace R55. Jen 
ta odkloní hustý silniční provoz mimo osídlenou obec.  
Jak je to s přehledností? V úterý 10. června jsme se 
na vlastní oči přesvědčili, že keře u cesty jsou vysekané. 

Tráva roste jako z vody

Stáří to nemá lehké

Kdo má na své zahradě co i malinký kus trávníku 
nám dá za pravdu, když řekneme, že prožíváme právě 
období, kdy tráva roste jako z vody. Je přirozené, že pokud 
bude Kombyt Servis Hulín v nynější personální sestavě, 
nikdo nemůže očekávat, že budeme mít v Hulíně a jeho 
místních částech nakrátko posečené „anglické“ trávníky. 
Při návštěvě Záhlinic v úterý 10. června byl pohled na ze-
leň příjemný. Dvě sekačky se postaraly o všechnu obecní 
zeleň, o kus dál jsme potkali traktor s vlečkou a dvěma 
dělníky, kteří posečenou trávu uklidili a odvezli. 

Nemohu si odpustit připomínku: Zvykli jsme si ne-
kompromisně rozeznávat, co mají udělat ti druzí, málokdy 
se už stane, že bychom i my sami přiložili ruku k dílu. Ano, 
chápu protesty těch, kteří se odvolávají na daně, které 
řádně platí, a proto žádají, aby za ně obec odvedla svou 
práci. Navzdory tomu se ptám: Je snad takový problém při 
sečení vlastní zahrady zajet se sekačkou (a ta už v mnoha 
domácnostech patří k obvyklé výbavě) o pár metrů dál, 
na veřejný pozemek? Jen kousek za svůj vlastní práh? 
Jestliže ano, pak už má slova nepotřebují komentář.        

Z dopisu čtenářky V. Motalové jsem si vybrala 
jeden postřeh:  „Jak se naši starší občané mají dostat 
k lékaři či k holiči, vždyť autobus jede pouze v době školy 
a nejede zpět. Starší a hůře se pohybující člověk cestu 
vlakem nezvládne...“ 

     Naprosto chápu, že život na vesnici, ač je místní 
částí jiného města, není lehký. Má své přednosti, ale 

i nevýhody. Právě dopravní dostupnost je jednou z nich. 
Zatímco ve městech budujeme bezbariérové přístupy, 
na lidi ve vsi se mnohdy zapomíná. Když řekneme, že jsou 
obce, v nichž dokonce ani vlaková zastávka neexistuje 
a lidé se nakonec k lékaři i holiči dostanou, postižený 
čtenář může říci, že jeho problémy bagatelizujeme. To 
je to poslední, co bychom chtěli, a proto nám nedá, 
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Tip k podnikání  

abychom se neodvolali na základní lidská pravidla: Pokud 
starý a hůře se pohybující člověk není schopen využít 
dopravní obslužnosti, která se mu nabízí, nezbývá mu 
nic než spoléhat na své příbuzné a známé. Věřím tomu, že 
v Záhlinicích žijí lidé, kteří stáří ctí a svým pohybově ome-
zeným rodičům, prarodičům či sousedům ochotně vyjdou 
vstříc a potřebný převoz zajistí. Jestliže je takový člověk 

osamělý, jedinou možností pro něj je zaplatit si takovou 
službu nebo pro cestu k lékaři využít sanitní služby, kterou 
zprostředkuje jeho ošetřující lékař. V rubrice „Senioři“ 
se dočtete také o možnostech poskytování finančních 
prostředků na poskytování sociálních služeb. (Viz. Hulíňan 
5/2008, str. 8.) Jsem si jista, že východisko i z té nejsvízel-
nější situace se při troše dobré vůle vždy najde. 

Často se setkáváme s názorem, že nezaměstnanost 
je pouze věcí neochoty lidí pracovat. Nemyslím si, že je to 
pouze neochota pracovat. Lidem chybí schopnost vzít svůj 
osud do vlastních rukou a i navzdory jistému riziku zkusit 
se uživit samostatně. Inspirovala mne slova čtenářky 
Hulíňanu, která ve výčtu nesnadného života Záhliničáků 
napsala: „V obci není kadeřník, lékař, lékárna, obuv, pošta, 
oděvy a jiné... Tento fakt nezměníme, ale šla by zajistit 
jejich dostupnost pro soběstačné občany.  Pokud pracujete 
v soukromém sektoru a ještě dojíždíte, nemáte možnost si 
na pár hodin „odběhnout“ a někoho (myšleno ze svých 
blízkých nebo sousedů) někam odvézt. Je docela zajímavé 
sledovat maminku při zápasení s kočárkem do vlaku - ne 
všichni mají auta.“ 

Tato problematika je složitější, připouštíme obě. 
Můj argument, že v krajném případě lze využít jízdu 
taxíkem či pomoci ochotného souseda, čtenářka na-
zvala na 21. století  poněkud asociálním. „Domnívám 
se, že i tento problém by se dal vyřešit jedním spojem 
z Hulína,“ napsala.

Milá čtenářko, jak prosté řešení je to z pohledu 
občana. Nechme váš tip na zvážení radním. Nechť ti, které 
jste si na posty v zastuptelstvu zvolili, hledají řešení. I vy 
se účastníte jak parlamentních, tak komunálních voleb. 
Dejte svým voleným zástupcům najevo své potřeby. 
Pokud je nebudou schopni vyslyšet a vyřešit ve váš pro-

spěch, měli byste na to pamatovat v okamžiku, kdy jim 
do volební urny házíte svůj hlas.

Vraťme se ale k zmíněným tipům pro podnikání. 
Každý z nás má možnost zkusit si, jak je to uživit se 
takříkajíc na vlastí pěst. I v Záhlinicích jsou lidé, kteří to 
jako živnostníci umí a jsou prospěšní všem. Za všechny 
vzpomeňme Věru Bráneckou, která ve snaze pomoci svým 
spoluobčanům nemeškala a rozhodla se vozit do Záhlinic 
obědy. Práce je všude dost, je však umění nechat se inspi-
rovat potřebami a najít odvahu k odpovědnosti za sebe 
sama, potažmo další lidi, kteří mých služeb využijí. Už 
sdělení, že v obci není holič či kadeřník je inspirující. 
Mít v ruce výuční list a v domě místnost nebo si takovou 
moct pronajmout, vím, jak zůstat doma a nedojíždět 
za prací. A riziko podnikání? Možná těch mých služeb 
nevyužije tolik lidí jako ve městě na hlavní třídě, nicméně 
za pokus to stojí.

Už sama informace o špatné dostupnosti našeptá-
vá, že i v oblasti dopravy by se v obci podnikat dalo. Je 
otázkou, zda by se takový podnikatel našel a hlavně také 
uživil. Při troše fantazie si dovedu představit, že v souvis-
losti s tímto druhem podnikání by se snad dalo uvažovat 
i o nějaké dotaci. Kdyby šlo o veřejně prospěšný zájem, za-
jisté by se nějaká cesta k jeho realizaci nakonec otevřela.  
Možná mne nařknete nejen z asociálnosti, ale i naivity. 
To už nechám na vás.  

A. Škarpichová
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Každý z nás má možnost zkusit si, jak je to uživit se 
takříkajíc na vlastí pěst. I v Záhlinicích jsou lidé, kteří to 
jako živnostníci umí a jsou prospěšní všem. Za všechny 
vzpomeňme Věru Bráneckou, která ve snaze pomoci svým 
spoluobčanům nemeškala a rozhodla se vozit do Záhlinic 
obědy. Práce je všude dost, je však umění nechat se inspi-
rovat potřebami a najít odvahu k odpovědnosti za sebe 
sama, potažmo další lidi, kteří mých služeb využijí. Už 
sdělení, že v obci není holič či kadeřník je inspirující. 
Mít v ruce výuční list a v domě místnost nebo si takovou 
moct pronajmout, vím, jak zůstat doma a nedojíždět 
za prací. A riziko podnikání? Možná těch mých služeb 
nevyužije tolik lidí jako ve městě na hlavní třídě, nicméně 
za pokus to stojí.

Už sama informace o špatné dostupnosti našeptá-
vá, že i v oblasti dopravy by se v obci podnikat dalo. Je 
otázkou, zda by se takový podnikatel našel a hlavně také 
uživil. Při troše fantazie si dovedu představit, že v souvis-
losti s tímto druhem podnikání by se snad dalo uvažovat 
i o nějaké dotaci. Kdyby šlo o veřejně prospěšný zájem, za-
jisté by se nějaká cesta k jeho realizaci nakonec otevřela.  
Možná mne nařknete nejen z asociálnosti, ale i naivity. 
To už nechám na vás.  

A. Škarpichová
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Stavba nového úseku dálnice zahájena

Víte, že...

8. srpna uplyne už rok od doby, kdy byla dokončena 
silnice mezi Hulínem a Holešovem? Realizace stavby 
silnice II/432 jako důležité dopravní spojnice mezi těmito 
městy byla ukončena 8.8.2007. Spojnice Hulína, Holešova 
a Bystřice pod Hostýnem nám slouží v dobrém stavu již 
celý rok a v budoucnu zajistí také napojení těchto měst 
na rychlostní silnici R49. Počátek rekonstruovaných úseků 
byl u výjezdu z Holešova-Všetul a konec za křižovatkou 
se silnicí III/4322 u obce Pravčice (celková délka 3,74 
km). Práce byly započaty v dubnu 2006. Rekonstrukce 
spočívala především ve výměně konstrukce komunikace, 
která byla již v havarijním stavu. V některých úsecích 
došlo také k menším směrovým korekcím a rozšíření 
na kategorii S 9,5/80 (v průtahu obcí Třebětice MS 9/50). 

V rámci projektu bylo řešeno odvodnění vozovky, vybu-
dování dešťové kanalizace a zpomalovacího ostrůvku 
v Třeběticích, zastávkové pruhy autobusů, rekonstrukce 
chodníků, přeložka kanalizace melioračního odpadu 
a chráničky inženýrských sítí.

Realizační náklady v celkové výši 97,755 mil. korun 
byly hrazeny částečně z investičního fondu Zlínského 
kraje ve výši 54,466 mil Kč, částečně ze strukturálních 
fondů EU ve výši 43,036 mil. Kč a částečně z rozpočtu 
obce Pravčice, která přispěla částkou 253 tis. Kč na fi-
nancování přístupového chodníku k nástupišti včetně 
přístřešku autobusové zastávky. Předfinancování akce 
ve výši 43,036 mil. Kč bylo zajištěno ze Státního fondu 
dopravní infrastruktury.

KROMĚŘÍŽ (Kraj) – Stavba nového úseku dálni-
ce D1 z Kroměříže do Říkovic byla oficiálně ve čtvrtek  
12. června zahájena za přítomnosti nejvyšších předsta-
vitelů Zlínského kraje, Ředitelství silnic a dálnic České 
republiky a představitelů okolních měst a obcí. Nový 
úsek dálnice naváže v Kroměříži na dokončovaný obchvat 
ve východní části města a bude končit před obcí Horní 
Moštěnice na Přerovsku napojením na silnici I/55. Tato část 
by měla být zprovozněna v říjnu 2010. Náklady na stavbu 
jedenáctikilometrového úseku si vyžádají více než čtyři 
a půl miliardy korun.

Součástí stavby budou tři mimoúrovňové křižovatky, 
které umožní napojení nového úseku na okolní silniční síť, a to 
především na připravované rychlostní silnice R49 a R55.

Hulín-západ na D1, Hulín na D1 a Hulín-východ 
na R55. Bude tu postaveno 21 mostů, z toho 11 dálničních, 
6 přeložek silnic II. a III. třídy o celkové délce 5,36 km, pro-
tihluková zeď a úsek rychlostní silnice R55, který začne 
na mimoúrovňové křižovatce Hulín a východním obchvatem 
povede k mimoúrovňové křižovatce Hulín-východ.

 „Realizací tohoto projektu se Zlínský kraj stane 
významnou silniční křižovatkou střední Evropy, v níž se 
bude horizontální osa spojující západní Evropu s Ruskem 
a Ukrajinou, protínat s osou vertikální mířící z Polska na jih. 
Osobně tento průsečík komunikací nazývám středoev-
ropský moravský kříž. Věřím, že tato skutečnost ovlivní 
i hospodářský rozvoj našeho regionu, který byl dosud 
dlouhodobě fatálně postižen svou dopravní nedostupnos-
tí,“ řekl hejtman Zlínského kraje Libor Lukáš.

Po dokončení stavby nového úseku dálnice D1 
z Kroměříže do Říkovic se počítá s jejím prodloužením 
do Přerova a Lipníku nad Bečvou. Tam se D1 napojí 
na dálnici D47. „Na území našeho kraje se také intenziv-
ně připravuje zahájení výstavby navazujících rychlostních 
komunikací R 49 z Hulína do Fryštáku a na Slovensko 
a R55 z Hulína do Otrokovic. Obě tyto stavby by měly být 
zahájeny na podzim letošního roku,“ uvedl Petr Hradecký, 
krajský radní pro oblast dopravy.
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  Rychlostní silnice R55, úsek Skalka–Hulín, stavba 
5503, navazuje na severovýchodní obchvat Otrokovic, který 
je v provozu od roku 2006. Konec stavby R 5503 rychlostní 
silnice R55 v km 10,800 tvoří rozhraní se stavbou D1 0135 
Kroměříž–Říkovice. Projektovaná akce je součástí souboru 
staveb rych lostní silnice R55 Olomouc–Břeclav. Stávající 
silni ce I/55 je důležitým dopravním spojením vedeným 
ve směru Olomouc, Přerov, Hulín, Tlumačov, Otrokovi ce, 

Rychlostní silnice R55, úsek Skalka–Hulín
Napajedla, Uherské Hradiště, Hodonín a Břeclav.V někte-
rých úsecích přesáhlo dopravní zatížení již dáv no únosnou 
mez. Ve jmenovaných sídlech je současná doprava vedena 
středem města nebo obce, což má ne gativní vliv na život 
a zdraví obyvatel ve zmiňovaných městech a obcích (velká 
nehodovost – často se smr telnými zraněními – hluk, 
exhalace, rozdělení obce). 

(Dokončení na 4. str. barevné přílohy)
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Čekání na hosty... ...a páska oficiálního otevření dráhy je přestřihnutá.

Vzrušení před startem...

Kdo skočí dál? Poslední síly před cílovou páskou...

Hulín má novou atletickou dráhu
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Čestné kolečko po dráze zahájily mažoretky. Oficiální hosté se připojí k průvodu.

Malí fotbalisté přihlížejí atletům.

Skokani předvádějí své skvělé výkony. Nejmenší návštěvníci zkoušejí své vlastní disciplíny.
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(Dokončení z první str. barevné přílohy)
Realizací stavby rychlostní silnice R55 v úseku Skal-

ka–Hulín (stavba 5503) dojde k dopravnímu uvolnění 
současné silnice I/55 a tím ke zmírnění negativních vlivů 
dopravy na život v uvedených obcích. 

Po vybudování stavby 5503 rychlostní silnice R55 
dojde k propojení s dálnicí D1 a tím i rychlostní silnicí 
R35. Zlepší se tím spojení mezi moravskými kraji, urychlí 

se osobní a nákladní doprava mezi Českou republikou 
a Polskem, a umožní také napojení průmyslových zón 
na vyš ší komunikační síť.

Stavba je připravována k zahájení v roce 2008. 
S jejím zprovozněním se počítá v roce 2011.

Nová trasa rychlostní silnice R55, stavba 5503, bude 
ve správě Ředitelství silnic a dálnic ČR.
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Společný regionální operační program

SROP je souhrnný dokument zahrnující rozvojové 
priority sedmi regionů soudržnosti, které mohou být 
v období let 2004-2008 podporovány ze strukturálních 
fondů Evropské unie. V rámci tohoto programu bylo 
vymezeno pět priorit. Jednou z nich je i rozvoj dopravní 
infrastruktury v regionech. Priorita je zaměřena na in-
vestice na výstavbu, rekonstrukce a modernizace silnic 
II. a III. třídy, včetně odstraňování závad a nepříznivých 
vlivů na obyvatelstvo (obchvaty apod.). 

Ředitelství silnic Zlínského kraje připravilo sta-
vební akce vhodné pro financování z tohoto programu. 
Žádosti o podporu ze strukturálních fondů Evropské unie 
v rámci programu SROP byly předloženy ve 3. a 4. výzvě 
vyhlášené Regionální radou regionu soudržnosti NUTS 
II Střední Morava.

V rámci tohoto programu byla realizovaná i rekon-
strukce silnice spojující Hulín s Holešovem.

Osmdesát let brněnského výstaviště HISTORIE

V polovině května uplynulo 
80 let od uspořádání podniku pod 
názvem „Výstava soudobé kultury 
v Československu 1928“ v Brně u pří-
ležitosti 10. výročí vzniku samostat-
ného státu. Výstava měla prokázat 
úspěšný a zdravý hospodářský vývoj 
našeho státu v prvém desetiletí  jeho 
existence, kdy nový, mladý stát řešil 
celou řadu obrovských problémů 
po skončení 1. světové války.

Myšlenka zřídit v Brně zemské 
výstaviště vznikla již koncem 19. sto-
letí, ovšem její realizace byla v dů-
sledku válečných událostí možná až po válce. Zemský 
výbor po převratu přišel tedy znovu s návrhem na zřízení 
stálého výstaviště. Vybral a koupil  pro tento účel po-
zemky po zrušeném cukrovaru bratří Bauerů na Starém 
Brně o výměře 58 ha. Již tenkrát byly spojeny železniční 
vlečkou s brněnským hlavním nádražím. O tom, že šlo 
o správné a šťastné rozhodnutí, se můžeme přesvědčit 
i v současné době, kdy tyto prostory, byť dlouhodobě 
a postupně doplňované o nové, modernější objekty, 
slouží dodnes. A dodnes jsou několikrát v roce v centru 

pozornosti tuzemských, evropských 
i světových obchodních kruhů.

Už méně je známo, že na vzni-
ku výstaviště i vlastní výstavy v roce 
1928 měl svůj skromný podíl také 
náš spoluobčan Josef Pastyřík, kte-
rý se narodil v roce 1869 a zemřel 
v roce 1954, trvale bytem v Hulíně 
na náměstí, čp. 118. V té době byl 
senátorem a předsedou  zemské živ-
nostenské rady. Nad výstavou pře-
vzal záštitu prezident  T. G. Masaryk 
a v den zahájení byl Josef Pastyřík 
v delegaci, která jej vítala na prahu 

takzvané rotundy. Architektonického skvostu celého 
výstaviště. Velmi rád ukazoval fotografii pořízenou u té 
příležitosti, kde stojí po pravici TGM. Měl ji ve zlatém rámu 
nad svým pracovním stolem až do osudného 15. března 
1939, kdy všechny symboly, památky na republiku, mu-
sely být odstraněny a uschovány. 

Josef Pastyřík prožil zbytek svého života v ústraní 
a velmi těžce nesl skutečnost, že závěrem Protektorátu 
Čech a Moravy byl u něj ubytován štáb poslední německé 
vojenské posádky, která naše město opustila 5. květ-

Poslanec Josef Pastyřík 
v kresbě Františka Hoplíčka
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na 1945. Jako vlastenec, spoluzakladatel Sokola, muž 
po celý život věrný republikovým zásadám to nesl jako 
nesmírnou potupu, které nemohl sám nikterak zabránit. 
Ve svém poměrně rozsáhlém domě totiž bydlel sám 
a vojáci zabrali bývalou měšťanskou školu.

Poslední oficiální vystoupení Josefa Pastyříka je 
pak zaznamenáno jako vystoupení čestného hosta při 
slavnostním II. odhalení sochy prezidenta T. G. Masaryka 

na hulínském náměstí 9. května 1946. Zbývající léta 
pozoroval ruch  na hulínském náměstí pouze pohledem 
z okna a denním sledováním tisku, který pro něj počát-
kem padesátých let nevěstil nic dobrého. Byla by velká 
škoda, kdybychom v historii Hulína připustili, aby byl 
Josef Pastyřík zcela zapomenut. 

Vlastimil Úlehla    

V květnu a červnu 2008 jsme se navždy rozloučili 
s těmito našimi spoluobčany:

Květen:
Pavel Kostrbel (1943)
Mojmír Stárek

Červen:
Eliška Rozsypalová (1929)
Anna Zapletalová (1929)
Marie Daňková (1948)

Opustili nás
Společnost
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Mikroregion Jižní Haná má své logo

Mládí kraje

Mikroregion Jižní Haná vyhlásil v dubnu soutěž 
na vytvoření návrhu na své logo. 

Cílem soutěže bylo zapojit mladou generaci do čin-
nosti v mikroregionu, vybudovat v ní sounáležitost nejen 
ke své rodné obci či městu, ale i k ostatním členům svaz-
ku – okolnímu regionu. Hlavním smyslem bylo nalezení 
a zvýraznění prvků  regionální identifikace, které by 
v jednoduchém grafickém vyjádření vytvářely logo svaz-
ku – Mikroregionu, a následně tímto logem propagovat 
Mikroregion jako celek mezi občany – veřejností.

Logo muselo mít nejen dostatečnou informační 
hodnotu, ale i jeho vizuální podoba měla odpovídat 
současným moderním trendům. 

Soutěže se zúčastnili žáci Základních škol (5.-9. 
třídy) města Hulína a Chropyně, obcí Tlumačov a Kvasice, 
včetně Základní umělecké školy Hulín. Žáci měli vytvořit 
jednoduché a srozumitelné logo s důrazem na vizuální 
složku, nápaditost a použitelnost.

Celkem se v termínu od 21. 4. -30. 5. 2008 sešlo 37 
návrhů ze 4 škol. 

Členové Rady svazku Mikroregionu Jižní Haná 
ve složení Ing. Jaroslav Ševela, Růžena Vaňharová 

(Tlumačov), Mgr. Roman Hoza, Petr Polák (Hulín), Renáta 
Nelešovská (Kvasice) a Ing. Jaroslav Kotula (zastupoval 
členy Chropyně) vyhodnotili 5. června na svém zasedání 
všechny dodané návrhy. 

Vyhodnocení
1. místo Marek Ovčačík ZŠ Hulín Nábřeží 938, tř. 8. A
2. místo Michal Charvát ZŠ Hulín Nábřeží 938, tř. 7. B
3. místo Lubomír Mrtvý ZŠ Hulín Nábřeží 938, tř. 9. B

Zvláštní ocenění získal Ondřej Gahura, žák ZUŠ Hulín.

Nejlepší žáci budou slavnostně oceněni v měsíci 
červnu 2008 a odměněni věcnými cenami. 

Všechny návrhy log budou v červenci a srpnu 2008 
vystaveny v Místní knihovně Tlumačov. Poté bude výstava 
putovat po členských obcích mikroregionu. Místo a termí-
ny budou včas zveřejněny.

Vítězům blahopřejeme a všem zúčastněným školám 
děkujeme za účast a podporu soutěže. 

Renáta Nelešovská

Slavnostní vyhodnocení 3. ročníku literární a vý-
tvarné soutěže, kterou vyhlásil Krajský úřad Zlínského 
kraje - odbor školství, mládeže a tělovýchovy, se usku-
tečnilo v prostorách Sloupového sálu Muzea Jana Amose 
Komenského v Uherském Brodě. Tématem ročníku byly 
„Krásy rodné Moravy“.

Ocenění proběhlo za účasti zástupců Zlínského kraje, 
některých starostů měst a obcí, ředitelů škol a pedagogů.

Úvodní slovo měl náměstek hejtmana Zlínského 
kraje pro oblast školství, mládeže a tělovýchovy 
Mgr. Josef Slovák. 

Výtvarné soutěže kategorie E, která byla společná 
pro 8. a 9. ročníky ZŠ a adekvátní ročníky víceletých 
gymnázií, se zúčastnilo celkem 24 škol.

Tři nejlepší autoři obdrželi věcný dar, finanční částku 
a kytici květin. Mezi ně patřila žákyně 8. ročníku naší 
školy Světlana Frolichová, která se umístila na krásném 
3. místě. Při slavnostním předávání ceny jí doprovázel 
ředitel školy Mgr. Tomislav Kolařík. To vše bylo zpestřeno 
hudebním vystoupením a ukončeno rautem. 

Mgr. Ilona Herodesová
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Atletický pohár byl pro nás úspěšný

Dvacátého devátého května jsme se zúčastnili po-
sledních závodů v cyklu atletických soutěží v našem okrese. 
Atletický čtyřboj o Pohár rozhlasu v kategoriích mladších 
a starších žáků a žákyň probíhal za účastni dvanácti škol. 
Závodilo se na atletickém stadionu SK Slavia Kroměříž.

Naši školu reprezentovalo na této soutěži celkem 38 
sportovců. Po součtu bodů za jednotlivé výkony měřené dle 

mezinárodně platných atletických tabulek získala naše škola 
v rámci okresu krásné 3. místo. Píle a snaha o co nejlepší výkon 
i techniku přinesla tedy úspěch. Tento výsledek je o to cennější, 
že jsme tak dobře obstáli v konkurenci dvanácti škol, ač spor-
tovních či těch bez zaměření. Je to velmi pěkný úspěch. 

Za předmětovou komisi tělesné výchovy 
 Mgr. Hana Fuksová 

Nahlédli jsme do školkyŠKOLKA
Když se rozhodovalo o zřízení mateřské školy pro 

místní část v Záhlinicích, podmínkou bylo, aby se do ní 
zapsalo minimálně deset dětí. Podmínka byla splněná 
a detašované pracoviště MŠ v Záhlinicích existuje.  Při 
jedné ze svých návštěv jsme ze zvědavosti nahlédli dovnitř. 
Papučí na poličce u dveří bylo pro deset dětí, ovšem uvnitř 
jsme ve 13.30 hod. našli pouze jedno. Druhé bylo na cestě 
domů, další dvě jsme potkali na odchodu ještě u vchodu 
do objektu, v němž  školka sídlí. Toho dne bylo ve školce 
celkem 6 dětí, 1 paní učitelka a v době naší návštěvy 1 paní 
uklízečka. Ekonomicky vzato, nejspíše to nebude levný 
provoz, obzvlášť ne v době, kdy je třeba budovu vytápět. 

Ne všechno ovšem lze přepočítávat pouze z pohledu 
ekonoma. Zástupci Města Hulín jsou si toho vědomi, 
a tak se do Záhlinic denně odvážejí pro děti obědy, platí 

mzdy zmíněných pracovních sil (i když pracjí na zkrácený 
pracovní úvazek), zajišťuje nevyhnutelná údržba objektu 
se všemi svízelemi, které souvisí i s problémy s pitnou 
vodou. Jak nám prozradila vedoucí odboru životního 
prostředí MěÚ Ing. Miroslava Dvořáková, v tomto zařízení 
je problém s biologickým znečištěním vody, a proto muselo 
město do šachty studny instalovat dávkovač chlornanu. 
„Ve sklepě je umístěna UV lampa, která dál vodu des-
infikuje. Problémem jsou tu  staré rozvody vody uvnitř 
budovy,“ řekla.

Navzdory všem těmto nepříznivým okolnostem je 
umístění tohoto pracoviště v Záhlinicích oprávněné. Kdyby 
děti ze Záhlinic svou školku neměly, bylo by těžké umístit 
je v předškolním zařízení ve městě, neboť to je kapacitně 
zcela naplněno. Kdoví, zda by v budoucnu, pokud by 
nastal nějaký nepředvídatelný populační „boom“, nakonec 
nebylo nutné dovážet děti z Hulína do Záhlinic? Obecně 
vzato, největším problémem by v tom případě byla jejich 
doprava. Vzpomínám si na osmdesátá léta, kdy jsem své 
dítě denně musela naložit do speciálně přistaveného 
autobusu, který jej odvezl do mateřské školy vzdálené 10 
kilometrů od domova. Přežili jsme. Naštěstí tehdy ještě ne-
byla povinnost přepravovat děti ve speciálních  sedačkách. 
Vždyť na jednom dvojsedadle autobusu  se někdy tlačily 
i čtyři děti a na cestu se denně dokonce i těšily. Dívat se 
do minulosti je už dnes v tomto ohledu zbytečné. Někdy 
se mi ovšem zdá, že přece jen užitečné.

(aš)        
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Zvonky dávají o sobě vědět

Festival Václava Smoly už po dvaadvacáté

Jak jsme informovali čtenáře v minulém 
Hulíňanu, šestého června se dětský pěvecký sbor 
Zvonky pod vedením sbormistryně Mgr. Dany 
Zapletalové zúčastnil XXXVI. Mezinárodního festivalu 
pěveckých sborů Olomouc 2008. Soutěžily v kategorii 
K1 - lidová píseň a capella (bez doprovodu) a získaly 
zlatou medaili, čímž se staly vítězem celé kategorie. 
Další soutěžní kategorií byla pro Zvonky kategorie 
B3 - dětské sbory do 16 let. Také v této kategorii 
získaly zlatou medaili. 

„Soupeřili jsme s osmnácti sbory ze Slovinska, 
Maďarska, Polska, Litvy, Slovenska a České republiky,“ 
řekla sbormistryně Dana Zapletalová, které, stejně 
jako všem dětem, které se Zvonky zpívají, za úspěchy 
na mezinárodních pódiích a reprezentaci Hulína 
děkujeme a přejeme hodně dalších úspěchů.      

V hulínském letním kině se v neděli 15. června usku-
tečnil již 22. ročník Festivalu Václava Smoly. Mládežnické 
dechovky základních uměleckých škol přijaly pozvání 
ZUŠ Hulín a zahrály si před vděčným hulínským pub-
likem, které tentokrát  tvořili většinou skalní fandové 
dechovky. Vedle sportovních akcí u příležitosti předání 
atletické dráhy ve Sportovním areálu Hulín a Farního dne 
se do letního kina přišlo podívat necelých sto platících 
diváků, kteří společně s asi sto padesáti účinkujícími 
vytvořili báječnou atmosféru.

Festival Václava Smoly tentokrát zahájil nováček 
přehlídky mládežnických dechovek – dechový orchestr 
ZUŠ z Velkých Bílovic, který pozvání do Hulína přijal 
poprvé. Zatímco bílovičtí se tentokrát na festivalu jen 
rozkoukávali, orchestr ZUŠ Zdounky byl už na pódiu 
hulínského letního kina jako doma. Dobrou náladu 
do nedělního odpoledne vnesl i další nováček festivalu 

- orchestr Vinařinka ZUŠ Hodonín - pobočka Čejkovice. 
Přirozeně nechyběl ani společnými koncerty již ostřílený 
host ze Slovenska, orchestr z Dolnej Súče. Dirigenta 
Vlada Vavra v Hulíně nikdy nikdo neviděl v jiné roli než 
v té dirigentské. Tentokrát musel zaskočit za chybějí-
cího člena a prokázat, že mu tuba sluší. Díky tomuto 
„záskoku“ si na hulínském festivalu vysloužil přezdívku 
„hrající kapitán“. Pak už dostal poslední „slovo“ dechový 
soubor Morava pod taktovkou „moderujícího kapitána“ 
Petra Voříška.

„Jsem rád, že jsme hulínskému publiku mohli při-
nést i něco nového, a proto si velmi cením účasti dvou 
nových dechových orchestrů. Zatímco hudebníci z Bílovic 
a Čejkovic byli tentokrát nováčky, my ostatní jsme si 
rádi zavzpomínali na společně prožité chvíle na pódiích. 
Jako obvykle, ani v tu neděli nikdo z Hulína neodjížděl 
hladový, neboť o občerstvení muzikantů se opět skvěle 
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postarala Věra Bránecká, za což jí patří poděkování. Rád 
bych touto cestou poděkoval i Zdeňku Zlámalovi z Roviny, 
který to vše nakonec jako náš štědrý sponzor zaplatil,“ řekl 
kapelník hulínské Moravy Petr Voříšek a nezapomněl ani 
na svou dceru Petru, která se tentokrát se svým otcem 
ujala role moderátorky. „Jsem rád, že to vzala a do samé-
ho konce ve svém nelehkém moderátorském úkolu vedle 
táty vydržela,“ dodal. 

Až na dechové soubory ze Zdounek a domácí Moravu 
byly účinkující orchestry v lidových krojích. Na otázku, kdy 

uvidíme na pódiu i hudebníky Moravy v krásném ha-
náckém ošacení, kapelník pobaveně odpověděl: „Jediný 
kompletní hanácký kroj by nás vyšel minimálně na dvacet 
tisíc, a tak si spočítejte, kolik bychom při současném počtu 
členů kapely na takové ošacení potřebovali.“ 

Petr Voříšek má nakonec pravdu: Není to o tom, v čem 
kapela hraje, ale jak hraje. Ta naše opět prokázala, že je 
sehrána skvěle a pokud se brzy její osazenstvo neobmění, 
bude ji to ladit stále lépe. Nakonec o bubeníka má Morava 
díky malému Voříškovi na mnoho let dopředu vystaráno. 

Zatímco ostatní soubory se krátce po kon-
certu pomalu rozjely domů, přátelé ze Slovenska 
si v Hulíně poseděli do půl osmé a až pak se roz-
loučili. I to je jeden z důkazů, že tyto, opravdu  
s nadsázkou řečeno mezinárodní kontakty, 
fungují. Nejen mezi členy orchestrů, ale i mezi 
kapelníky. A to je dobré, neboť výměna zku-
šeností spojena s přirozeným přátelstvím je 
k nezaplacení.

Alžběta Škarpichová   

Jak jsme oslavili Den dětíKLUBÍČKO
V letošním roce oslavy dne dětí probíhaly v Hulíně 

ve znamení spolupráce SVČ, který byl garantem oslav, 
s KK, hasiči, myslivci, MRS, Kombyt Servisem, Modrou 
pyramidou, Čerchmanty, OCHP, SAH, MěÚ a dobrovolníky 
z řad přátel SVČ. Akce, do níž se zapojili všichni, kteří rádi 
dětem dělají radost, se podařila.

Děti s rodiči i prarodiči se ve třídenním maratonu 
her, soutěží, při vandrování i na rybářských závodech či 
u pohádky mohly pořádně vyřádit.

V pátek odpoledne si děti vyzkoušely svoji doved-
nost, bystrost i rychlost v netradičních sportech:

V kroužkování vyhrála Veronika Zavadilová, 
druhá byla Adélka Mazánková a třetí místo  obsadil 
Zbyněk Schaffer.
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Ve špejličkách se stal vítězem Michal Malík, další 

místa obsadili Štěpánka Hradilová a Pavel Nesvadba.
Špunty do proložky - tato soutěž měla hned ně-

kolik vítězů – 1. místo obsadili Pavel  Nesvadba, Adrian 
Bednařík a Karel Skála, 2. místo patří Sáře Poláškové 
a Vojtu Chudíkovi, o krásné 3. místo se podělili Štěpánka 
Hradilová, Tomáš Grygera, Eliška Trhlinová a Míša Malík.

Rychlý chodník aneb chůdičky se staly doménou 
jedenáctileté Andrey Minaříkové, stejně starého Dominika 
Šůstala a osmimileté Michaely Rozsypalové.

Vrškování bylo dost náročné, ale i přesto může-
me představit vítěze. Jsou to Vojta Neradil, Natálka 
Šimoníková, Radim Rygál a Radim Beilančík.

Soutěž v přelévání vody měla 2 odlišné kategorie – 
dětskou a pro dospělé: Kategorie dětí: Deniska Nováková, 
Katka Horáková, Martin Dugong a Zbyněk Schaffer, v kate-
gorii dospělých byla umístění: Lenka Nesvadbová, Zdeněk 
Balcárek a paní Šafářová.

Naším cílem bylo vytáhnout rodiny od každodenních 
starostí a zapojit je do rodinného sportování a to se nám 
rozhodně povedlo.  

Vítězem v odpoledním zápolení se stala rodina 
Nesvadbová, které touto cestou gratulujeme.

Opět padl rekord

Třešničkou na dortu byla ohňová show

V podvečer se stal areál koupaliště rájem pro všech-
ny milovníky diskotéky, rošťáren s Čerchmanty a exhibicí 
hasičů z Hulína, mezi nimiž nechyběla také omladina 
ze Záhlinic.

Právě ti předvedli pod vedením svých vedoucích 
opravdové umění hasičského sportu a byli velmi šikovní.

Hasičská technika učarovala všem dětem, a tak si 
za asistence profesionálních hasičů  mohly prohlédnout 
nejen hasičky uvnitř, ale malí nadšenci se za hlasitého 
troubení povozili po Hulíně. Pro některé „malochy“ to 
byl zážitek na celý život.

S příchodem 19. hodiny začala sháňka po členu 
zastupitelstva a přesedovi spolku ochránců přírody 

v Hulíně Pavlu Šálkovi, který měl za úkol zapálit úde-
rem devatenácté hodiny táborák. Měl plné ruce práce 
se zachraňováním čolků ze dna ještě nenapuštěného 
bazénu, ale výzva v rozhlase jej našla připraveného. 
Táborák, na který čekalo plno dětí i s dospělými Hulíňany, 
se rozhořel a najít si nejlepší pozici na opékání u ohně 
nebylo chvílemi lehké.

Vstupenkou na večerní setkání byl špekáček. Všichni 
jsme doufali, že při sčítání špekáčkových vstupenek 
překonáme loňský rekord, a to se také povedlo. Bylo 
jich přesně 679.

Diskotéka a dovádění s Čerchmanty vyplnili zbýva-
jící čas do očekávaného překvapení. V areálu koupaliště, 
které se zahalilo do šera, se před zraky všech objevil 
„fireman“ alias Mirek Obdržálek se svou ohňovou show. 
Byla to paráda. Než se z ní stačili všichni vzpamatovat, 

objevily se nad areálem vodopády barevných hvězdiček, 
které braly dech.

Obrovský potlesk byl poděkováním firmě Ohňostroje 
z Přerova. Úderem dvacáté druhé hodiny byl první den 
oslav dětí v Hulíně ukončen.
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Hulínský Vandráček se už stal pojmem

Jsou mladí rybáři pohodlní?

Za ranního kuropění nastalo kolem Střediska pro 
volný čas docela slušné hemžení. Připravoval se 22. ročník 
Hulínského vandráčka.

Skupinu pořadatelů, kteří měli na starosti vytýčení 
trasy, čekalo překvapení na pěšině u Rusavy. Pánové 
z Metrostavu během noci ukotvili konstrukci mostu, pod 
kterou nechali  hlubokou jámu. Díky ženskému šarmu 
a pěkně prořezané puse se skupince podařilo překážku 
za asistence Metrostaváků odstranit a již nic nestálo 
v cestě trasu vytýčit.

V osm se začalo „mašlení“. Jednotlivé kontroly do-
staly novou tvář v podobě krásných  sluníčkových triček 

s logem Vandráčka a vyrazily na určená stanoviště.
První vandrovníci vykročili na trať v devět a nebylo 

jich málo. Mihl se mezi nimi i starosta města Mgr. Roman 
Hoza, který, i když měl toho dne zcela jiné pracovní povin-
nosti, se přišel mezi vandrovníky také podívat.

Přes malé chybičky, jako byla suchá poduška na ra-
zítko či špinavé ručičky od barviček, se Vandráček povedl. 
Přáli bychom všem slyšet průpovídky na jednotlivých 
stanovištích, ale o tom až někdy jindy.

Novou disciplínou byla střelba u hulínských mys-
livců, kterou vandrovníci hodnotili  pozitivně a dárek 
v podobě oplatku uvítaly děti obzvlášť s radostí. 

     Cíl Vandráčka v areálu Gráda zachránil 
nejednoho vandrujícího od totální dehydratace. 
Občerstvení v podobě špičkově upravených gri-
lovaných pstruhů a makrel, pro ty dospělé dobře 
vychlazený zlatavý mok a ovocné limonády pro 
děti – to vše připravili členové místní skupiny 
MRS pod vedením pana Trochty, za což mu i tou-
to cestou tlumočíme poděkování.

Když vše zrekapitulujeme: Vandráček se 
vydařil. Sešlo se neuvěřitelných 523 vandrují-
cích. Nashledanou na Vandráčkovi 2009!

Poslední den oslav letošního Dne dětí se nesl 
ve znamení dětských rybářských závodů pro rybáře 
i nerybáře na Grádě.

Na toto dětské klání byli pozváni kluci a dívky 
z Holešova, Tlumačova, Žeranovic a Otrokovic, ale bohu-
žel se jich sešlo jen 20. Asi jsou pohodlní a nechtělo se 
jim časně zrána  vstávat. Škoda, vždyť počasí přálo, ryb 
bylo dost a občerstvení v podobě grilovaných specialit se 
dostalo také na všechny.

Po 4hodinovém klání byli vyhlášeni nejlepší 
rybáři. Absolutním vítězem se stal Ondřej Brabec, 
na druhém místě skončil Vratislav Razim a třetí místo 
obsadil Jakub Hanák.

Vítězný kapr měřil přesně 55 cm.
Vítězové byli obdařeni hodnotnými cenami a ostat-

ní mladí rybáři dostali alespoň ceny útěchy v podobě 
splávků a háčků. Věříme, že příštích závodů se zúčastní 
mnohem více zapálených rybářů.
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A nakonec pohádka

Přesně jako v pohádce nakonec: Zazvonil zvonec...
Je vidět, že letošní oslavy Dne dětí začaly s tak 

velkou razancí, že postupně jejich akce samotné i síly 
oslavenců slábly. Je to i škoda, protože se stejným defici-
tem „páry“ jako na rybářských závodech se začaly scházet 
děti v letním kině i v brzké odpoledne onoho 31. května. 
Čekala na ně přitom Sindibádova dobrodružství, a poté 
celé odpoledne her a soutěží. Děti se nejdříve natlačily co 
nejblíže k pódiu a s nadšením sobě vlastním pomáhaly 
tvořit celé dílo brněnských protagonistů z Korábu. 

Když se ti nejmenší odpoledne vyspali, začalo se 
kino přece jen pomalu plnit dětskými diváky, které ani 
trochu neodradily převalující se mraky. Nakonec i tomuto 
odpoledni sluníčko dopřálo a došlo na avizované krmení 
draka, přetahování lanem, balónkové soutěže i na mrštné 
vochomůrky. Sindibád děti zvedl ze sedadel, provedl 
mezi diváky a ač vypadal trochu hrůzostrašně, nikdo 
nebrečel. Nakonec, kdo by se bál? Vždyť i v předešlý den 
na koních děti seděly rozjásané a ze sedla se jim vůbec 
dolů nechtělo. O kolotočích, které také toho víkendu 
nabízely spoustu radovánek, ani nemluvě. Rodiče museli 
sahat mnohdy dost hluboko do kapes, neboť cesta kolem 
stánků s dobrotami nezůstala bez povšimnutí. 

Tak to má být. Konečně se do organizace Dne dětí 
letos zapojili opravdu všichni. A nehráli si pouze na svém 
písečku. Hráli si s dětmi. Jednoduše tak, jak by to mělo 
vypadat po celý rok. Děti byly šťastné a o štěstí mohou 
mluvit opravdu všichni. Ti, kteří si užili radostně rozzáře-
ných dětských očí či příjemně oroseného piva a vonících 
špekáčků  stejně jako ti, co okusili vítězství v minigolfu 
a jiných hrách. 

Spolupráce Střediska volného času Hulín jako 
garanta letošních oslav spolu s Kulturním klubem, 
místními organizacemi, dobrovolnými hasiči z Hulína 
i Záhlinic, myslivci, MRS, Kombyt Servisem, Modrou 
pyramidou, Čerchmanty, ochránci přírody, Sportovním 
areálem  Hulín i MěÚ jakožto i všemi dobrovolníky 
přinesla své ovoce. Tentokrát se opět potvrdilo, že Hulín 
má nejen spoustu šikovných lidí, kteří dovedou vylézt ze 
svých ulit a přidat ruku k dílu, ale i spoustu těch, kteří 
se umí dobře bavit.

Vedení Střediska pro volný čas dětí a mládeže 
v Hulíně prostřednictvím Hulíňanu děkuje všem 
spolupořadatelům, kteří se podíleli na přípravě 
a realizaci letošního Dne dětí v našem městě.

PEL-MEL

ZLÍN – Celkem 55 začínajícících včelařů podpořila 
krajská rada finanční částkou 10 tisíc korun v rámci 
podprogramu, který pro tento účel vyhlásil Zlínský 
kraj. Do podprogramu bylo doručeno 75 žádostí, které 
posuzovala komise, v níž byli také předsedové okresních 
svazů včelařů. 

Podpora mladých včelařů přesáhla půl milionu korun 

Cílem poskytování finanční podpory je pod-
chytit zájem nových včelařů za účelem omlazení 
včelařské základny a zvýšení počtu včelstev v re-
gionu. Mělo by to vést také ke zlepšení opylovací 
služby včelstev na kulturních či planě rostoucích 
rostlinách.
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Farní den

Expozice muzea v Záhlinicích se rozrostla

V neděli 15. června se v Hulíně uskutečnil v pořadí již osmý Farní den. Pohled na farní dvůr prozrazuje, kolik se 
sešlo lidí. Program, který si na toto odpoledne farníci připravili, byl zajímavý. Schola mládeže (na fotografii), provázela 
hudebně přítomné celým odpolednem. 

Stařičká budova někdejšího obecního domu 
v Záhlinicích má krásnou expozici. Kdo by o prázdninách 
nevěděl, kam zajít, určitě by se tomuto místu neměl 
vyhnout. V místnosti, kde donedávna probíhaly všechny 
výstavy, je soustředěno hlavně staré zemědělské nářadí, 
které bylo neodmyslitelnou součásti zdejších lidí. Dveře, 

které se otevřely veřejnosti jen nedávno, skýtají zcela jiný 
pohled. Nadšenci ze Záhlinic a Chrášťan opět spojili své 
síly a nashromáždili materiál, který potěší každé srdce. 
V kuchyni se stařičkou, na dnešní poměry neuvěřitelně 
krátkou postelí a zastlanými peřinami stojí kolébka 
s panenkou, stůl a židle evokují pocit, jakoby sedlák jen 

Farní den

Expozice
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Jak pečovat o zevnějšek psa

před chvíli položil lžíci a šel se podívat na dobytek. Stará 
kredenc s nezbytnými nádobami a jinými věcmi, mezi 
něž patří i rozkvetlý muškát za oknem, ve skříni pečlivě 
naskládaná povlečení, čepce a živůtky... Vstup do vedlej-
ších místností jakoby hlídala figurína v hanáckém kroji. 
V maličké jizbě školička s dřevěnou lavicí, kalamářem 
na inkoust či počítadlem, v té větší vedle celý arzenál 
starých fotografií. Kdo ví něco o svých kořenech, v této 

obci by určitě nalezl někoho z předků. Fotografie jsou 
rozčleněny podle okruhů a opravdu z nich dýchá minulost. 
Je tu i třetí místnost, kterou zaplnily stařičké mobiliáře 
záhlinického kostela, které se sem přestěhovaly z nedáv-
no vyprázdněné farní místnosti. Nechybí mezi nimi ani 
oltář, který naposledy posloužil svému účelu v roce 1926.  
Řekněte, není to dobrý tip na prázdninový výlet?

Škarpichová

Koncem května byl ve veterinární ordinaci 
na Zahradní ulici otevřen psí salon. Dle vašeho přáni 
si zde  můžete objednat střihání, koupání, trimování  
a poradenství v oblasti péče o srst. Pokud si neobjednáte 
kompletní péči i s koupáním v salonu, je nutné pejska 
připravit doma nejlépe den před stříháním. Jak na to? 

Důkladně psa pročešeme kovovým hřebenem (kar-
táč nestačí), zbavíme srst větviček, bodláků a zacuchaných 
míst. Rozčesání je před koupáním velmi důležité, protože 
nerozčesanou plstnatou srst není možné dobře vymýt, vel-
mi spatně se suší a množství zacuchané srsti se ještě zvětší. 
Rozčesaného psa důkladně osprchujeme teplou vodou, 
umyjeme dostatečným množstvím kvalitního naředěného 
šamponu, a to i na hlavě, u vousatých plemen i na čenichu. 
Šampon důkladně opláchneme, neboť špatně vymytý 
šampon může psa dráždit. U tmavých psů způsobuje 
viditelné matné šedivé skvrny podobné lupům.

Nyní můžeme použít balzám, kondicionér, olej nebo 
jiný kvalitní přípravek, který pomůže při rozčesávaní, 
dodají srsti potřebný lesk, přirozený vzhled a zamezí 
přílišnému vysušení srsti a kůže po koupání. Mokrou 
srst vymačkáme do ručníku, pročešeme řidším kovovým 
hřebenem, aby se příliš nepotrhala. Vysušíme proudem 
teplého vzduchu při současném pročesávání srsti kartá-
čem nebo hřebenem tak, aby po vysušení byla pokud 
možno rovná a zcela suchá i u kůže. Pokud necháte psa 
(zejména plemeno s kadeřavou srstí) po vykoupání pouze 

volně oschnout, je srst přeležená, zakudrnacená a kvalitní 
střih z ní nelze v žádném případě provést.

Vysušeného, rozčesaného pejska již pokud možno 
nenecháme venku volně běhat, pouze krátce vyvenčíme, 
za mokrého počasí ještě před návštěvou salonu omyjeme 
a usušíme tlapky  a bříško. Nikdy nespojujeme návštěvu 
salonu s vycházkou je-li pes předem vykoupán! Nečistoty 
v srsti, hlavně na tlapkách, jako je písek, bláto apod. ničí 
střihači často drahé nástroje, které se pak musí velmi 
důkladně a složitě brousit, aby bylo možné kvalitně a bez 
poranění pejska ostříhat.

Je-li pes opravdu velmi zacuchaný, jeho srst je plst-
natá a nevíte si rady, je lepší svěřit jeho péči do rukou 
odborníkovi, než jej doma několik hodin trápit zbytečným 
a často velmi bolestivým česáním. V takovém případě je 
lepší zvolit střih spíše pro zdraví než pro krásu a nechat 
oholit pejska strojkem zcela nakrátko. Kůži je pak nutné pod 
neprodyšnou vrstvou plsti následně ošetřit vhodným šam-
ponem a balzámem a nechat narůst srst novou, zdravou 
a kvalitní. Asi po dvou měsících je pak možné, je-li pejsek 
již pravidelně pročesáván, naznačit slušivý střih a dále z něj 
postupně „vypěstovat“ opravdového psího krasavce.

Rádi Vám poradíme  s ošetřováním  srsti Vašeho 
pejska, s volbou správného hřebenu či kartáče a spolu 
s veterinárním lékařem pomůžeme řešit i případné kožní 
problémy vašeho psího miláčka. 

Veterinární ordinace
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Na opravy památek z kraje 18 milionů

ZLÍN – Celkovou částku ve výši 13 milionů korun 
přidělí Zlínský kraj z fondu kultury na stavební obnovu 
a restaurování památek na svém území. Finanční pro-
středky získá celkem 123 žadatelů, zhruba polovině 
z nich již dotaci schválila krajská rada, u obcí nebo 
subjektů, jež získají více než 200 tisíc korun, bude dotaci 
schvalovat krajské zastupitelstvo.

Kraj přijal celkem 186 žádostí v souhrnné výši 
požadavků na krajskou podporu 64 milionů korun. 

Celkové náklady na všechny podané projekty pak 
činily necelých 40 milionů korun. Výše podpory se 
pohybuje od několika desítek tisíc až po několik 
stovek tisíc korun.

Dalších 5,2 milionu korun celkem šestnácti subjek-
tům pak rada  přidělila na opravu památek z minister-
ského programu na regeneraci městských památkových 
zón a rezervací.

Okno
do knihovny

Květen  byl pro knihovnu měsícem besed pro děti 
z hulínských mateřských a základních škol.

Děti z MŠ Družba a MŠ Eduarda Světlíka si pobese-
dovaly na téma ekologie. Dozvěděly se,  jak šetřit přírodu 
a ze všech sil pomáhaly žabce čistit rybník, třídit odpad 
do správných kontejnerů. Ač byly jen z kartonu.

PASOVÁNÍ PRVŇÁČKŮ
Hulínští prvňáčci spolu se svými učitelkami zvládli 

zkoušku pana krále a byli PASOVÁNI NA ČTENÁŘÍČKY 
Městské knihovny v Hulíně. Letošní role krále nebo spíše 
králíčka se bravurně zhostil Radim Šimík - sedmák zdejší 
základní školy a současně člen literárně- dramatického 
kroužku ZUŠ v Hulíně. Touto cestou mu přejeme hodně 
školních i hereckých  úspěchů. Byl to právě on, kdo letos 
zachránil čest školy. Předešlé ročníky v roli krále pasoval 
malé čtenáře ředitel školy, ale neodkladné pracovní 
povinnosti mu to tentokrát nedovolily. A král Radim se 
vůbec nezdráhal, vždyť ve škole se právě psala písemka 
z matematiky...

Své královské role se ovšem zhostil královsky. 
Každému žáku dal otázku, kterou si musel nejprve 
sám přečíst, a až poté napsat správnou odpověď. A že 
to byl pro prvňáčky výkon, o tom není pochyb. Ne pro 
všechny bylo lehké číst, najít správnou odpověď a to 
vše ještě i napsat.

Princezna i šašek dětem pomáhali ze všech sil, 
takže všechny děti byly  nakonec pasovány. Dostaly 
šerpy, klíčenky s logem města Hulína a kšiltovky s logem 
Děti Nadace Kultura Sport z Uherského Hradiště, která je 
podporovatelem hulínské knihovny. Bez úkolu neodešly 
ani  paní učitelky, a právě jim patří vřelé díky za celoroční 
snahu děti naučit číst, psát a počítat.
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POHÁDKOVÉ KLUBÍČKO

Literární a výtvarné soutěže  se zúčastnilo  přes 160 
žáků ZŠ Hulín, kteří formou testu odpovídali na různé 
otázky. Kdy byla první zmínka o znělce Večerníčku, kdo 
ji namaloval, který z večerníčků je hraný, kdo  napsal 
Macha a Šebestovou, kolik pohádek napsal Karel Čapek, 
jak se jmenoval loupežník z pohádky První loupežnická 
pohádka a mnoha dalších. Odpovědi byly většinou 
správné. Někdo napsal test za třídu, jiný sám za sebe. 
Ovšem v malování své nejoblíbenější postavy se vyřádili 
úplně všichni.

Určit vítěze bylo nad lidské síly, a proto jsme se 
rozhodli každé  zúčastněné třídě udělit  odměnu. Pokud 
byste se chtěli podívat na soutěžní obrázky, najdete je 
vystaveny v knihovně.

UZÁVĚRKA TERMÍNU 
o logo městské knihovny se blíží. 
Kdo má ještě zájem, může svůj námět poslat na  e-mai-
lovou adresu: knihovnahulin@seznam.cz nebo jej 
donést do knihovny osobně. Ale pozor, nejpozději do 
30. června 2008!

KNIHOVNA V ČERVENCI A SRPNU
22. 7., 24. 7.  od 12.30 hod.
HÁDANKOVÁ ODPOLEDNE

31.7. od 8.00 – 18.00 hod.
PUTOVÁNÍ S KNIHOVNOU
Den plný výletů

1. 8. od 8.00 -18.00 hod.
PUTOVÁNÍ S KNIHOVNOU
Den plný výletů
Přihlášky v knihovně 

12. 8., 14. 8. od 12.30 hod.
SOUTĚŽNÍ ODPOLEDNE

PRÁZDNINOVÁ VÝPŮJČNÍ DOBA
Pro dospělé:
Pondělí 8.00 – 12.00
Středa 8.00 – 12.00 13.00 – 17.00
Pátek 8.00 – 12.00 13.00 – 17.00
Pro děti:
Úterý 12.30 -  17.00 
Čtvrtek 12.30 -  17.00

PŘEJEME PŘÍJEMNÉ PROŽITÍ LÉTA A PRÁZDNIN!
Angličtí přátelé nám oplatili návštěvu

V pondělí 26. května přijal starosta Hulína 
Mgr. Roman Hoza spolu s místostarostou Petrem Polákem 
na půdě radnice 17člennou delegaci z Velké Británie. 
Skupinka pedagogů a žáků z městečka Berkhamsted jen 
60 kilometrů vzdáleného od Londýna přijela do České 
republiky, aby oplatila hulínským přátelům jejich loňskou 
návštěvu v Anglii.

Přijetí bylo přátelské a srdečné a došlo i na výmě-
nu drobných dárků. Hosté, které po celou dobu prová-
zela učitelka literárně dramatického odboru ZUŠ Hulín 
Lenka Urbanová, navštívili také skanzen v Rožnově pod 

Radhoštěm, město UNESCO Kroměříž s jeho nádherným  
zámkem a zahradami a zbytek své cesty věnovali krátké 
návštěvě Prahy.

Po celou dobu byli ubytováni v pěti hulínských rodinách, 
za což i touto cestou je třeba hostitelům poděkovat. Cítili se 
u nás v Hulíně dobře a navázali spoustu nových přátelství.

Jednou ze zastávek anglických přátel byla i Základní 
umělecká škola, po níž je provedla ředitelka školy Emilie 
Šimordová. Uvítání před školou hosty upřímně dojalo, 
neboť dechový soubor Morava slyšeli už z náměstí. Po ma-
lém občerstvení se spěchali do svých hostitelských rodin 
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převléci, neboť na ně čekalo posezení u táboráku spojené 
s našimi tradičními a pro ně neznámými špekáčky.

Život má pro nás vždy hodně krásných náhod. Ta, 
která spojila Hulín s Berkhamstedem, byla přinejmenším 
šťastná, protože díky Ivoně Dalziel, rozené Miklíkové, která 
se do této země z Hulína provdala za ředitele tamní školy 
Richarda Dalziel, jsme mohli „přemostit“ tento kousek 
Evropy s hulínskou rovinou. Mosty, které v této chvíli vedou 
mezi jednotlivými srdci, neboť přátelství mohou být mezi 
dobrými lidmi vždycky nadstandardní, jsou už v této chvíli 
mnohem těsnější. A právě Mosty 2 celou společnou akci 
nazvali a v poslední večer, kdy se svátečně oděni potkali 
v Kulturním klubu, před sebou vzájemně smekli.

Doslovně i v přeneseném smyslu slova, neboť poté, 
co hulínské děti přinesly na pódium svou inscenovanou 
představu Hulína nejkrásnějšího, což byl úkol zadaný již 
vloni, připojili se i Angličané a na videozáznamu představili 
publiku své městečko Berkhamsted.

Jak jinak než tím nejtěsnějším pojítkem, kterým 
se stal maličký Oliver – syn Ivy a Richarda. Jak se před 
ním kutálel červený míč, batolil se za ním i on. Malý 
moravský Angličan, který se narodil ani ne před rokem 
ve Zlíně. Podle slov jeho táty od chvíle, co si poslechli 
uvítací koncert Moravy, si Oliver bude zřejmě navěky 

myslet, že pokaždé, když přijede do Hulína, bude mu 
na uvítanou hrát dechovka.

Červený míč skákající před malým Oliverem ma-
lebným Berkhamstedem představil nejen nejzajímavější 
místa tohoto kouzelného městečka, ale i jeho obyvatele. 
Protagonisty se staly  také děti, které při projekci už seděly 
v hledišti a vzrušeně pozorovaly reakce těch hulínských. 
Míč se nakonec přes pomyslný most přátelství dokutálel až 
na pódium, aby nakonec moderátorka Kamilka Poláková 
pozvala na něj i anglické hosty. Došlo na výměnu darů 
a dárků, které charakterizují obě země, a když anglické 
dámy v nádherných kloboucích smekly  a položily je 
k té hromádce štědrosti, jsem si jista, že v hlavě Lenky 
Urbanové se už začaly rojit myšlenky na to, jak příště 
do některé ze svých inscenací ty klobouky zakomponuje. 

Loučení je vždy smutné, ale veselejší pentli na jeho 
ocásku byla představa, že není poslední. První nesmělé 
krůčky, o kterých jsme naše čtenáře informovali již loni 
v létě, byly lemované ještě drobnými pochybnostmi. Dnes 
už všichni vědí, že naše nová přátelství postrádají už jen 
jediné – zbourání jazykové bariéry. Věřme, že anglicko-
český slovník bude tentokrát jedním z těch, po kterých se 
budou mnozí z nás snažit sahat častěji.

Alžběta Škarpichová     

Jak začalo kulturní léto?

Kulturní klub Hulín připravil na toto léto bohatý 
kulturní program. Jednou z akcí, která jej předzname-
nala na samém konci kalendářního jara, byl  IV. ročník 
HULÍNSKÉHO OPEN FESTU 2008, který připadl na so-
botu 14. 6. V letním kině vystoupily amatérské hudební 
skupiny. Dodejme, že tato akce pro mladé lidi se uskuteč-
nila za podpory Zlínského kraje.

Neděle 15. června patřila mládežnickým dechov-
kám. O 22. ročníku Festivalu Václava Smoly informujeme 
na jiném místě Hulíňanu. 

V době uzávěrky Hulíňanu probíhaly další kulturní 
akce, na které se zajisté najde prostor v některém z dalších 
čísel Hulíňanu. Od pondělka 16. června až do pátku 20. 
června to byl Hulínský Oskar 2008, což je soutěž nejen pro 

hulínské talenty. Nominováni byli adepti na Oskara v obo-
rech hudebním, tanečním, výtvarném, režijním, hereckém 
a dalších. Novinkou letošního Hulínského Oskara je finanční 
ocenění. Mezi nejtalentovanější se rozdělí finanční částky 
3 tisíce, 2 tisíce a tisíc korun. Vítězové obdrží i sošky Oskarů 
a dary sponzorů. Vše – dnes už lze říci že bylo – zakončil 
galavečer, který byl připraven právě k aktu udílení cen. 

V první letní den 21. června si mohli diváci společ-
ně se skupinou CLASSIC užít Květinové noci pod hvězdami. 
Nechybělo grilování, barmanská i ohňová show, ukázka brazil-
ského bojového umění Capoeira a mnohé další překvapení.

Jak je vidět, start do prázdninových letních dní byl 
zajímavý. Věřme, že se léto vydaří a že zejména na diváky 
letního promítání pršet nebude.
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Kam za kulturou v červenci a srpnu?

Mažoretky vicemistryněmi Moravy a Slezska

Ve dnech 24. - 25. května 2008 proběhl v maleb-
ném jihomoravském městě Hustopeče národní mažoret-
kový šampionát NBTA Zemské finále Moravy a Slezska. 
Sjely se ty nejlepší soubory z celé Moravy a Slezska, 
aby bojovaly o tituly mistrů a postupy na Mistrovství 
České republiky, které se bude konat jako každý rok 
v krásném prostředí lázeňského města Poděbrady 
ve dnech 20. - 22. června 2008. 

Na svůj první start na mažoretkovém šampio-
nátu se pilně připravovaly také mažoretky ze souboru 
KONTRASTY Hulín. Poctivě trénovaly pochodové defilé 
i pódiovou formaci. Ve velmi tvrdé konkurenci 38 sou-
borů, kde v dětské kategorii soupeřilo 17 mažoretko-
vých skupin z celé Moravy, které nebyly žádnými nováčky, 
se hulínským mažoretkám podařilo v soutěži „Pochodové 
defilé“ obsadit  5. místo. Největším překvapením 
pro ně bylo, že v soutěži „Pódiová formace“ obsadily  
1. místo a předvedly nejlépe hodnocenou pódiovou 
skladbu a nejlepší choreografii. V celkovém umístění 
obsadily 2. místo a získaly titul VICEMISTR MORAVY 

A SLEZSKA a stříbrné medaile.  Zároveň získaly postup 
na Mistrovství České republiky do Poděbrad.

Všem děvčatům bych chtěla poděkovat za poctivou 
přípravu a krásnou reprezentaci na šampionátu a mamin-
kám za jejich pomoc.

Alena Rafajová - trenérka

Sobota 12. 7. 
VIBE IN - párty ve stylu House, Nujazz, Funk, Latina, 
Downtempo - DJs: Abdul Cana, Johannes, Prior, Kass
Dvůr Kulturního klubu.

Sobota 25. 7. 
COUNTRY VEČER
Dvůr kulturního klubu.

SRPEN:
Sobota 2. 8
HULÍNSKÉ HUDEBNÍ LÉTO 
- 5. ročník festivalu dechových orchestrů

Letní kino Hulín, uvádí Ivana Slabáková. Hrají: Hulíňané 
s hosty - Žadovjáci, Slovácká krojovaná dechová hudba, 
Drotári - dechová hudba z Dolnej Súče.
Program obohatí vystoupení mažoretek.

Sobota 9. 8. 
EVA A VAŠEK
Letní kino Hulín
Koncert známé populární dvojice s písněmi Vašich srdcí.

Sobota 30.8. 
KLUBOVÝ VEČER
Dvůr kulturního klubu 
DJ Gyd, DJ Makrob (D‘n‘B, Breakbeat)
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Program promítání v Letním kině

ČERVENEC  2008         
Pátek 4. 7. ve 21.15 hod.                       
10 000 př.n.l.
Legenda. Bitva. První hrdina. Člen horského kmene, 
mladý lovec D‘Leh, objevil tu nejsilnější vášeň svého 
srdce, krásnou dívku Evolet.
Hrají: C. BELLEOVÁ, S. STRAIT, C. CURTIS, O. SHARIF
Režie: ROLAND EMMERICH, TIT, délka: 109 min., VSTUPNÉ: 
70,- Kč, MLÁDEŽI  PŘÍSTUPNO OD 12 LET. 
 
Sobota 5. 7. ve 21.15 hod.
SWEENEY DOOD: ĎÁBELSKÝ HOLIČ Z FLEET STREET
Nespravedlivě odsouzenému B.Parkerovi, který musí 
ve vězení na druhé straně světa strávit celých 15 let, se 
podaří uniknout do Londýna a je plně rozhodnutý pomstít 
svou rodinu a zmařené roky. 
Hrají: J. DEPP, H.B.CARTEROVÁ, A.RICKMAN, T.SPALL
Režie: TIM BURTON, TIT, délka:116 min., VSTUPNÉ: 70,- Kč, 
MLÁDEŽI  PŘÍSTUPNO  OD 15 LET.
                 
Pátek 11.7. ve 21.15 hod.
O RODIČÍCH A DĚTECH
Milovat je lidské – chybovat je dědičné. Komedie o otcích, 
synech a ženách jejich života. 
Navazuje na nejlepší tradice české filmové komedie. 
Vtipné dialogy, výjimečné herecké výkony a humor spo-
jují diváky napříč generacemi.  
Hrají: J. SOMR, D. NOVOTNÝ, M. KRAFTOVÁ, J. LÁBUS...
Režie: VLADIMÍR MICHÁLEK, délka: 110 min.,
VSTUPNÉ: 70,- Kč, MLÁDEŽI  PŘÍSTUPNO. 

Sobota 12. 7. ve 21.15 hod.                                             
VENKOVSKÝ UČITEL
Režisér BOHDAN SLÁMA zachycuje ve svém novém filmu 
osudy tří hlavních hrdinů – Učitele, Marie a Chlapce – 
jejichž náhodné setkání rozpoutá velký příběh lásky, 
přátelství a odpuštění.
Hrají: P. LIŠKA, Z. BYDŽOVSKÁ, L. ŠEDIVÝ...                               

Režie: BOHDAN SLÁMA, délka:126 min., VSTUPNÉ: 70,- Kč  
MLÁDEŽI  PŘÍSTUPNO OD 15 LET.

Pátek 18. 7. ve 21 hod.                  
KRONIKA RODU SPIDERWICKŮ
Jejich svět je blíž, než si myslíte. Kronika rodu Spiderwicků 
je mimořádná fantasy plná obyvatel světa, který lidé běž-
ně nevidí. Když se Graceovi setkají s těmito kouzelnými 
a někdy i děsivými stvořeními, posílí je to a zároveň je to 
donutí vyřešit své rodinné spory.
Hrají: FREDDIE HIGHMORE, S. BOLGER, N. NOLTE …
Režie: WARK WATERS, DABOVÁNO, délka: 95 min., 
VSTUPNÉ: 70,-Kč, MLÁDEŽI PŘÍSTUPNO. 
                                        
Sobota 19. 7. ve 21 hod.                   
BOBULE
Letní melancholická komedie ČR o dvou kamarádech, kteří 
pochopí, že nejen u moře se dá prožít fantastická dovolená.
Hrají: K. HÁDEK, L. LANGMAJER, T. VOŘÍŠKOVÁ, 
V. POSTRÁNECKÝ
Režie: TOMÁŠ BAŘINA, délka: 90  min., VSTUPNÉ: 80,- Kč, 
MLÁDEŽI  PŘÍSTUPNO. 
                                     
Pátek 25. 7. ve 21 hod.                                                                 
SEX VE MĚSTĚ
Film je pokračováním seriálových příběhů čtyř hlavních 
postav. CARRIE, SAMATHY, CHARLOTTE a MIRANDY o tom, 
jak prožívají své životy na Manhattanu čtyři roky po skon-
čení seriálu. Trojice čtyřicátnic a jedna padesátnice si užívá 
peněz, sexu a života a hodně o tom mluví.
Hrají: S. J. PARKER, K. CATTRALL, C. NIXON, K. DAVIS...
Režie: MICHAEL PATRICK KING, TIT, délka: 140 min., 
VSTUPNÉ: 70 ,- Kč,  MLÁDEŽI  PŘÍSTUPNO OD 12 LET. 
                                             
Sobota 26. 7 ve 21 hod.                   
IRON MAN
Hrdinové se sami nenarodí. Musíme si je vyrábět. Tony 
Stark si udělá skvělé kyberneticky ovládané brnění a pak 
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to všem nepřátelům ukáže. Film podle komiksové předlo-
hy. V hlavní roli ROBERT DOWNEY Jr. jako Tony Stark.  
Hrají: R. DOWNEY, G. PALTROW, J. BRIDGES
Režie:  JON FAVREAU, TIT, délka: 125 min., 
VSTUPNÉ: 70,- Kč, MLÁDEŽI  PŘÍSTUPNO OD 12 LET.

SRPEN 2008           
Pátek 1. 8. ve 21 hod.                   
INDIANA JONES A KRÁLOVSTVÍ KŘIŠŤÁLOVÉ LEBKY
Pokračování jedné z nejúspěšnějších sérií historie. 
Devatenáct let čekání skončilo. Jedna z nejslavnějších 
postav filmové historie se vrací na stříbrné plátno. Za do-
provodu typických fanfár Johna Williamse v charakteristic-
kém klobouku a s bičem coby nepostradatelnou zbraní.
Hrají: HARRISON FORD, KAREN ALLENOVÁ,
CATE BLANCHETTOVÁ 
Režie: STEVEN SPIELBERG, délka:122 min., 
VSTUPNÉ:  70 Kč, TIT, MLÁDEŽI  PŘÍSTUPNO OD 12 LET.  

Pátek 8. 8. ve 21 hod.                 
HORTON
POZOR, PŘICHÁZÍ HORTON! Těšte se na slůně Hortona, 
které díky svému autorovi Dr. Senssovi patří už řadu 
generací mezi nejoblíbenější animované knižní postavy. 
Teď Horton a jeho kamarádi přicházejí, abyste si je mohli 
užít i na filmovém plátně.  
Režie: JIMMY HAYWARD, STEVE MARTINO, délka: 85 min., 
VSTUPNÉ: 70 ,-Kč, DABOVÁNO, MLÁDEŽI PŘÍSTUPNO.   

Pátek 15. 8. ve 20.30 hod.                 
NEJKRÁSNĚJŠÍ HÁDANKA
Nejnovější film krále českých pohádek Zdeňka Trošky.
Hrají: JAN DOLANSKÝ, TAŤÁNA KRCHOVOVÁ, LADISLAV 
POTMĚŠIL...
Režie: ZDENĚK TROŠKA, délka: 98 min., VSTUPNÉ: 70,- Kč, 
MLÁDEŽI  PŘÍSTUPNO.  
                 
Sobota 16. 8. ve 20.30 hod.
TAKOVÁ NORMÁLNÍ RODINKA
Máte pocit, že je vaše rodina praštěná? Seznamte se 
s Hanákovými. Komedie schopná oslovit diváky napříč 

generacemi. Chce navázat na půvab a oblibu tradičních 
českých veseloher. Je to příběh o směšných lidských 
slabůstkách, komických i absurdních situacích, které 
nutně musí potkat soužití několika generací, ale přede-
vším o sounáležitosti, toleranci a lásce, která drží rodinu 
pohromadě i v těch nejtěžších situacích.
Hrají: JIŘÍ MÁDL, EVA HOLUBOVÁ, MARIÁN LABUDA... 
Režie: PATRIK HARTL, délka: 90 min., 
VSTUPNÉ: 75 Kč, MLÁDEŽI  PŘÍSTUPNO.  
  

POZOR, NA TENTO FILM ZMĚNA HRACÍHO DNE

Pondělí 18. 8. ve 20.30 hod.
KUNG FU PANDA 
V líhni animovaných talentů studia Dream Works se 
zrodil nový hrdina, který dokáže skvěle konkurovat 
jeho dosavadnímu tahounovi Shrekovi. Zatímco zelený 
zlobr se konečně usadil, na scénu nastupuje mladý, 
neklidný, roztomilý a totálně nešikovný pandí chlapík 
jménem PO.
Režie: MARK OSBORNE, JOHN STEVENSON, délka: 92 min., 
VSTUPNÉ: 70 Kč, DABOVÁNO, MLÁDEŽI  PŘÍSTUPNO. 

Pátek  22.8. ve 20.30 hod.                    
WANTED
Vyber si svůj osud. Wanted je jedním z největších ame-
rických filmů, který se točil v České republice.
Hrají: ANGELINA JOLIEOVÁ, JAMES Mc AVOY, MORGAN 
FREEMAN...
Režie: TIMUR BEKMAMBETOV, TIT, délka: 109 min., 
VSTUPNÉ: 70 Kč, MLÁDEŽI  PŘÍSTUPNO OD 12 LET.

Sobota 23. 8. ve 20.30 hod.                 
U MĚ DOBRÝ
Komedie z divokých devadesátých let. Film na motivy 
povídek Petra Šabacha, podle scénáře Petra Jarchovského 
v režii Jana Hřebejka.   
Hrají: Bolek Polívka, Jiří Schmitzer, Lenka Vlasáková... 
Délka: 102 min.,
VSTUPNÉ: 75 Kč,   MLÁDEŽI PŘÍSTUPNO OD 12 LET.
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Kraj podpořil mládežnický sport 

Oslavy 40 let založení juda v Hulíně

Další úspěch hulínských gymnastek

ZLÍN (Kraj) –  Činnost mládežnického sportu ve 43 organizacích na území regionu podpořila celkovou částkou  
3,8 milionu korun na svém jednání krajská rada. Prostředky jsou směřovány do podpory mládežnického sportu v jednot-
livých organizacích a také na sportovní infrastrukturu pro tyto účely. Navazují na již rozdělených 13,2 milionu korun.

     Uběhlo již  čtyřicet let od doby, kdy se rozhodlo 
několik hulínských nadšenců založit v Hulíně oddíl judo. 
Těmto odchovancům kroměřížského juda vděčíme za to, 
že Hulín je bohatší o jeden atraktivní sport.

     V sobotu 24. května.2008 se setkali na sokolovně 
i bývalí judisté. Přišlo celkem na osmdesát pozvaných 
hostů, mezi nimiž nechyběl ani starosta města Hulína 
Mgr. Roman Hoza, členové výboru SK Spartak Hulín 
a hosté z družebních oddílů Kostic a Tvrdonic. Oslavy 
zahájil současný trenér Dušan Horák. Přečetl zprávu 
o 40leté historii oddílu, a poté bylo oceněno čestným 
uznáním šest trenérů a šest bývalých funkcionářů oddílu. 
Vrcholem celé slavnostní události bylo předání nejvyššího 
vyznamenání ČSTV u příležitosti životního jubilea paní 
Boženě Knotkové. Medaili za práci ve prospěch tělovýcho-
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DH
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Prázdninová cena přinesla Kristýně zlato

Volejbalové turnaje „O Hanácký pohár“

Medailové MXM

V neděli 15. 6. 2008 jsme pořádali již třetí ročník 
„Prázdninové ceny“ ve sportovní gymnastice. Závodu se 
zúčastnilo 47 závodnic ze sedmi oddílů. Největší úspěch jsme 
měli v kategorii „dorostenky“, kde skvělým výkonem vyhrála 
tuto kategorii Kristýna Rusinová a právem si na krk nechala 
pověsit zlatou medaili. Soupeřkám v celkovém součtu utekla 
o více než 3 body. Na prostných ji doprovázela píseň skupiny 

Queen „We are the champions“, jež si pak s chutí mohla zazpí-
vat i na stupni vítězů. A jelikož to byl poslední závod v tomto 
školním roce, všem přejeme pěkné vysvědčení, krásné prázd-
niny a těšíme se na společné soustředění v srpnu na Rusavě. 
Více výsledků se do dnešního Hulíňanu už nevešlo, a proto si 
je můžete najít na http://www.gymnastikahulin.cz      

Trenéři 

 S novým názvem, který byl zvolen členy a příznivci 
volejbalového oddílu v Hulíně, se druhý květnový víkend 
uskutečnily tradiční volejbalové turnaje mužů a žen. Jak 
tradice velela, v sobotu se na místních kurtech potkalo 
celkem osm mužských družstev ze tří krajů naší vlasti. 
Po bojích ve dvou skupinách následovala semifinálová 
utkání o celkové vítězství v turnaji, doplněná malým 
semifinále o konečné páté místo. Za slunečného, leč 
větrného počasí nejvíce sil a zkušeností prokázal tým 
z Troubek, který v dramatickém finále přehrál tým Burqicz 
z Olomouce. O třetí příčku svedl dramatický boj domácí 
tým, který oplatil porážku ze základní skupiny týmu 
z Uherského Brodu. Páté místo v malém finále vybojoval 
po zásluze tým Litovelských koní, který nedovolil žádné 
překvapení, když porazil mladíky z Přerova. Sedmé místo 
bylo předáno hráčům z SK Podolí, kteří udolali mladíky 
z Holešova až ve vypjatém tie-breaku. 

Neděle byla symbolicky věnována u příležitosti Dne 
matek ženskému turnaji. Na turnaj přijelo celkem 6 týmů, 
které nebyly tvořeny jen ženami, ale také juniorskými 
nadějemi. Oproti sobotě již netrápil hráčky silný vítr, a tak 
v nabitém programu (děvčata se utkala systémem každý 
s každým) hráčské dovednosti dovedly k prvenství hráčky 
Sokola Kojetín. Druhé místo obsadily hráčky ze Sokola 
Kroměříž „A“ a třetí příčka zůstala, stejně jako v případě 
mužského týmu, v Hulíně. Nepopulární „bramborová“ 
medaile patří hráčkám Zacharu Kroměříž. Páté a šesté místo 
v konečné tabulce náleží Sokolu Troubky resp. TJ Holešov.

Před ženským turnajem přebrali z rukou výkonného 
výboru SK Spartaku Hulín vysoká vyznamenání ČSTV za celoži-
votní práci a výjimečný přínos pro rozvoj tělovýchovy a sportu 
bývalí hráči Hulína Alois Páter (81 let) a František Simerský  
(77 let), kteří věnovali sportu podstatnou část svého života.

Poděkování míří na Spartak Hulín za neutuchající 
podporu volejbalovému sportu v Hulíně, a také všem 
sponzorům, ať již společnostem Jakos, Proving, Rudolfovi 
Jelínkovi, restauraci Peklo, Bikes centrum Štěrbík nebo 
organizacím - vedení Zlínského kraje a samozřejmě pivo-
varu Litovel. Poděkovat se sluší také všem návštěvníkům 
a organizátorům jednak z řad členů Spartaku, a také všem 
dobrovolníkům a kamarádům.

Michal Šiler

Dne 7. června 2008 MTB Team Cyklo MXM Hulín 
přivezl další vzácné kovy, tentokrát z Ratiboře, kde se jel  
4. závod Valašského poháru. V kadetech prolomil smůlu Jarda 
Svačina a zaslouženě stanul na bedně s číslem 3 a za starší 
žáky získal stříbrnou pozici David Obdržálek. Závodu se 
poprvé zúčastnili i nejmladší členové klubu z přípravky pana 
Baťka. Doufejme, že si odnesli hezké zážitky a v budoucnu 
budou naše město také úspěšně reprezentovat.

-vob-
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Májový měsíc přinesl Spartaku rozhodující bitvy, 
kterými se rozhodlo o tom, jaké příčky tedy letos 
v Hulíně zůstanou.

Muži dlouho bojovali o příčku nejvyšší. Bohužel 
celá jarní sezóna vyšla velice špatně, a tak místo sladké-
ho slavení a těšení se z 1. místa jsme v květnu polykali 
hořké pilulky. 

Úvod měsíce se rozběhl slušně. Hned v úvo-
du Spartak porazil Třebíč 1:0 (b: Stržínek), násle-
dovalo domácí vítězství nad Rousínovem (b: Volek, 
Panáček). Poté ale přišly herní a výsledkové propadáky 

s Vyškovem (domácí prohra 0:2), s Protivanovem (ven-
ku 4:0) a nezbylo nám, než zkusit napravit svou reputaci 
ve zbývajících zápasech. První na řadě bylo krajské 
derby s Otrokovicemi (1:1, b: Dvořáček) a ve finále 
jsme jeli na hřiště SK Líšeň, kde přišla další prohra 2:0, 
okořeněná  kuriózním gólem, který jsme mohli poté 
vidět na TV Nova v relaci Borec na konec. 

Celkově květen znamenal propad z prvního 
na 3. místo a ztrátu idejí o postupu do vyšší soutěže 
v tomto roce.

Dorost si vedl o poznání lépe. Výsledky: Hulín – 
Bylnice 0:0, Mladcová – Hulín 1:2 (b: Němec, Šůstal R.), 
Hulín – Valašská Polanka 9:1 (b: 3x Němec, 3x Neradil, 
Šůstal R., Hradil, Hlobil), Valašské Klobouky – Hulín 2:0, 
Hulín – Zašová 1:1 (b: Rozsypal)

Žáci vítězně dokončili boje ve své skupině okres-
ního přeboru. Poté následovala červnová finálová série 
s vítězem druhé skupiny Těšnovicemi o vítězství v celé 
okresní soutěži.

Výsledky: Hulín - Mrlínek 3:0 (b: Štauber, Jakvid, 
Mlčák), Rajnochovice – Hulín 2:10 (b: Jakvid 4x, 
Karamon 2x, Mlčák, Ježák, Černý, Polák), Rymice – 
Hulín 1:4 (b: Čierný, Mlčák, Jakvid 2x)

Výsledky přípravek: Kelč – Hulín starší 2:4 
(b: Šůstal D. 4x), mladší 1:4 (b: Šůstal K., Navrátil, 
Miklík 2), Hulín – Bystřice p.H. starší 1:4 (b: Šůstal D.), 
mladší 7:0 (b: Miklík, Dvořák, Navrátil 2, Šůstal K. 3), 
Holešov – Hulín starší 2:2 (b: Šůstal D., Zajac), mladší 
4:0, Hulín – Vsetín starší 0:12, mladší 0:4

Aktuální informace, tabulky, foto & video 
www.spartakhulin.com

Fotbalový květen ve Spartaku Hulín

REKLAMA
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Angličtí hosté byli přijati na půdě radnice. Dospělí si připili douškem slivovice.

Památní foto s představiteli radnice. Před budovou ZUŠ jim vyhrávala Morava.

Nejmenší děti „dramaťáku“ se také předvedly. Galavečer v Kulturním klubu ukončil pár krásných dní.
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Kéž mají děti svůj den po celé prázdninové léto!
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